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Vārdi, ko apbur mūzika, kļūst par dziesmām, bet,
raiti ritot rotaļīgā ritmā, dziesma pārtop par deju. Tāds
ir XI Latvijas skolu jaunatnes dziesmu un deju svēt-
ku vadmotīvs. Šos svētkus gaidām un tiem rūpīgi ga-
tavojamies.

Svētkus gaidot
24. februārī pēc Ludzas pilsētas ģimnāzijas iero-

sinājuma Ludzas Tautas namā notika koncerts „Ceļā
uz Dziesmu un deju svētkiem”. Tajā piedalījās visi
Ludzas pilsētas skolēnu deju kolektīvi, folkloras ko-
pas un koris. 

Kopā koncertā piedalījās 12 kolektīvi: 7 no LPĢ,
2 – no Ludzas Mūzikas pamatskolas, 1 – no BJC.
Visvairāk dejotāju ir LPĢ „Žikā” — 7 deju kopas,
„Žeperos” – viena.  Folkloras kopas Ludzas skolās
ir divas: LPĢ un Mūzikas pamatskolā. LPĢ jauktais
koris „Campanella” ir vienīgais bijušā Ludzas rajo-
na teritorijā.  Kora repertuārā ir 24 dziesmas. Skate
koriem notiks aprīlī.

Pusotru stundu ilgajā koncertā aptuveni 250 de-
jotāju un dziedātāju rādīja savas prasmes. Vērtētāji
šoreiz bija vecāki, kuriem koncerts bija veltīts.
Sarīkojuma sākumā sveica kolektīvu vadītājus: Elitu
Romanovsku, Ļubu Šantari, Inesi Mikaskinu,
Sarmīti Stapuli, Ainu Kairovu, Daci Tihovsku, Ilgu
Taukaču, kora koncertmeistari Viktoriju Gavriļinu.
Programmu vadīja LPĢ skolēni Ērika Kuzmina un
Edvīns Mekšs.

Pirmo reizi tika iedejoti arī jaunie tautas tērpi, kas
dažiem kolektīviem jau ir uzšūti, bet dažiem vēl top.¨

Deju svētku dalībniekus
uzzināsim maijā

Deju kolektīvu skate notika 6. martā Ludzā.
Kolektīvu vadītāji nedēļu pirms tam izlozēja vienu

deju, kas jārāda žūrijai, bet otru izvēlējas paši. Tieši
ar skati Ludzā vērtēšanas komisija sāka savu darbu.
Viņiem jāizvērtē visu Latvijas skolēnu deju kolek-
tīvu sniegums. Svētkos varēs piedalīties labākie, ap-
mēram puse no visiem dejotājiem.

Skolu jaunatnes Dziesmu un deju svētku liel-
koncerta „Līdz varavīksnei tikt” tautas deju kolek-
tīvu atlases skates rezultāti Ludzas novadā:

LPĢ kolektīvs „Žiks”, 2. klase – 40, 7 punkti – I
pakāpes diploms;

LPĢ kolektīvs „Žiks”, 1. klase – 41, 7 punkti – I
pakāpes diploms, abus kolektīvus vada Elita
Romanovska.

Ludzas Mūzikas pamatskolas kolektīvs „Atvasītes”,
1.–4. klase – 40, 2 punkti, I pakāpes diploms, kolektīva
vadītāja Sarmīte Stapule.

LPĢ kolektīvs „Žiks”, 3. klase – 37, 2 punkti –
II pakāpes diploms;

LPĢ kolektīvs „Žiks”, 4. klase – 35, 5 punkti –
II pakāpes diploms, abus kolektīvus vada Ļuba Šan-
tare.

LPĢ kolektīvs „Žiks”, 5.b klase – 39 punkti – II
pakāpes diploms, vadītāja Elita Romanovska.

LPĢ kolektīvs „Žiks”, 5.–6. klase – 36 punkti –
II pakāpes diploms, vadītājas Elita Romanovska un
Inese Mikaskina.

BJC kolektīvs „Žeperi”, 7.–9. klase – 41, 7 pun-
kti – I pakāpes diploms, vadītāja Sarmīte Stapule.

LPĢ kolektīvs „Žiks”, vidusskolas grupa – 38 pun-
kti – II pakāpes diploms, vadītājas Elita Romanovska
un Inese Mikaskina.

Kuri no šiem kolektīviem dejos lielkoncertā Rīgā
un izbaudīs lielo svētku gaisotni, uzzināsim tikai mai-
jā, kad žūrija būs izvērtējusi visu Latvijas skolēnu
deju kolektīvu sniegumu. 

Paldies visiem par darbu! 

Vanda žulina,
korespondente

Ceļā uz Dziesmu un deju svētkiem

LPĢ vidusskolas grupas „Žiks” ceļā uz Svētkiem

Dejo LPĢ 2. klašu „Žiks”

Apstiprināts Ludzas
novada pašvaldības
budžets 2015. gadam

26. februāra domes sēdē viens no svarīgākajiem jautājumiem bija
par Ludzas novada pašvaldības budžeta apstiprināšana 2015. gadam.
Kā sēdes laikā informēja Finanšu un grāmatvedības nodaļas vadītājas
vietniece budžeta jautājumos Anastasija Ņukša, pašvaldības pamatbudžeta
kopējie ieņēmumi prognozēti EUR 11 038 565. Lielāko daļu no tā sa-
stāda ieņēmumi no iedzīvotāju ienākuma nodokļa EUR 4 332 207 un
dotācija no finanšu izlīdzināšanas fonda EUR 2 858 726 apmērā.

Ludzas novada pašvaldības pamatbudžeta kopējie izdevumi prog-
nozēti EUR 11 081 616, 2014. gada faktiskie izdevumi – EUR
14 190 439.

Turpinājums – nākamajā lappusē

Saņemiet atbildes uz Jums svarīgiem jautājumiem TV tiešraidē! 

17. martā plkst. 18:45 Re:TV tiešajā ēte-
rā Ludzas novada domes priekšsēdētāja Alīna
Gendele (Latgales partija) atbildēs uz Jūsu
jautājumiem.

Jautājumus varat uzdot pārraides laikā pa
tālruni 64622859 vai iesūtīt tos pirms pārraides
uz e-pastu lrt.zinas@lrtv.lv vai prese@lu-
dzaspils.lv.

Uzmanību! Re:TV tiešraides šobrīd pie-
ejamas tikai virszemes televīzijas abonentiem.

Aicinām uz apaļā galda diskusiju
Ludzas novada pašvaldība 26. martā aicina iedzīvotājus uz Apaļā gal-

da diskusiju.
Šoreiz diskutēsim par divām tēmām:
  Par plānotajiem remontiem daudzdzīvokļu namos 2015. gadā
  Par karstā ūdens padeves iespējām vasaras periodā Ludzas pilsētā
Diskusija sāksies plkst. 17:30 Ludzā, Raiņa ielā 16A, 1. stāva zālē

Aktuālāko informāciju par notiekošo Ludzas novadā varat dzir-
dēt radio raidījumos:

- radio „Ef-Ei” (91,4 FM) katru trešdienu plkst. 12:30 raidī-
jumā „Ludzas novada aktualitātes” (ar atkārtojumu ceturtdien un
piektdien plkst. 9:30);

- „Latgolas radejā” (103 FM; 95,2 FM; 95,8 FM; 99,5 FM) kat-
ru trešdienu plkst. 12:30 raidījumā „Ludzas novada ziņas” (ar
atkārtojumu ceturtdien plkst. 9:05).

Uzmanību! Uzdarbojas
senkapu postītāji

Ludzas novada pašvaldība saņēma informāciju no Valsts kultū-
ras pieminekļu aizsardzības inspekcijas par to, ka Ludzas novadā tiks
turpinātas vai jau notikušas seno kapu postīšanas darbības. Novada
pagastu pārvalžu vadītāji šobrīd veic seno kapulauku apsekošanu,
lai pārbaudītu novada teritorijā esošo arheoloģisko kultūras piemi-
nekļu aizsardzības stāvokli. Ludzas novadā ir 57 Valsts nozīmes ar-
heoloģijas kultūras pieminekļi, tostarp 34 senas kapsētas.

Pašvaldība aicina iedzīvotājus būt vērīgiem un sargāt senču at-
dusas vietas no apgānīšanas! Ja savā īpašumā redzat personas, kas
darbojas ar metāla detektoriem un rakšanas ierīcēm, savas drošī-
bas dēļ netuvojieties racējiem, bet gan nekavējoties ziņojiet Valsts
policijai (112). Arī tad, ja senajos kapos konstatējat postījumus (iz-
raktas bedres), lūdzam ziņot Valsts kultūras pieminekļu aizsardzības
inspekcijas Latgales reģionālajai nodaļai (tālr. 64625159,
26392723), Ludzas novada pašvaldībai (tālr. 65707400, 26176892)
un policijai.
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Lai nav lieki jāmaksā
par ūdens starpību

Kopš 1. janvāra SIA „Ludzas apsaimniekotājs” Ludzas pilsētā sā-
cis pildīt MK 09.12.2008. noteikumus Nr. 1013, kas nosaka kārtību,
kādā dzīvokļu īpašnieki daudzdzīvokļu mājā norēķinās par pakalpo-
jumiem, grozījumus.  Tie paredz, ka, pastāvot ūdens patēriņa starpī-
bai starp centrālo skaitītāju un dzīvokļos uzstādītajiem skaitītājiem, tiek
veikts patēriņa pārrēķins, starpību sadalot proporcionāli atsevišķo dzī-
vokļu īpašumu skaitam. 

Šāda kārtība valstī pastāv jau visu pagājušo gadu, bet Ludzā 2014.
gadā notika dzīvokļu un māju ievada skaitītāju verifikācija, kā arī skai-
tītāju uzstādīšana dzīvokļos, kur tā līdz šim nebija.

Pirmo mēnešu rezultāti vairāku māju iedzīvotājus nepatīkami pār-
steidza, jo ūdens starpība un līdz ar to arī rēķini par ūdeni izrādījās ne-
gaidīti lieli. Kāpēc tā ir noticis? Ko darīt, lai nenāktos pārmaksāt?

Skaidrojam situāciju SIA „Ludzas apsaimniekotājs”. Uz iedzīvo-
tāju jautājumiem atbild valdes loceklis Andris Līpacis.

Nosauciet, lūdzu galvenos iemeslus, kāpēc rodas starpība ūdens
patēriņa rādītājos!

-Pirmkārt, tas var būt tāpēc, ka kāds no dzīvokļiem nav nodevis skai-
tītāja rādījumus, kas jānolasa un jānodod precīzi mēneša pēdējā da-
tumā.

Otrkārt, nodotās ziņas neatbilst faktiskajai situācijai (piem., norā-
dīts, ka patērēti 3 kubikmetri, bet faktiski iztērēti 5).

Treškārt, nodoti noapaļoti skaitītāja rādījumi, kaut gan jāpieraksta
un jānodod precīzi tas rādījums, kas mēneša pēdējā dienā redzams skai-
tītājā, ieskaitot ciparus, kas parādās aiz komata. 

Ceturtkārt, starpība var rasties, ja mājā ir notikusi avārija ūdensapgādes
sistēmā un ar to saistīta ūdens noplūde. Šajā gadījumā avārijas dienesta
pārstāvis un mājas vecākais sastāda aktu un noplūdušais ūdens dau-
dzums rēķinā par kanalizāciju ieskaitīts netiek.

Vai tad, ja mājas centrālā skaitītāja rādījumi ir mazāki nekā dzī-
vokļu skaitītāju rādījumu summa, šī starpība nepazūd? Ir īrnieki, kuri
samaksājuši uz priekšu.

- Rēķinā šī starpība parādās ar mīnus zīmi. Tā tiek sadalīta uz vi-
siem dzīvokļiem, un rēķinā aprēķinātā summa ir attiecīgi mazāka. Tomēr
nevajag maksāt vairāk nekā fiksēts skaitītājā. 

Kāpēc jāmaksā par citu kaimiņu neizdarību, ja īrnieks godprātī-
gi pilda visus noteikumus?

- Jāatceras, ka tas ir kopīpašums, tā arī ir atbilde uz jautājumu.
Bet noteikumi paredz, arī to, ka gadījumos, ja īrnieks nav nodevis

skaitītāja rādījumus trīs mēnešus pēc kārtas vai nav ļāvis pārbaudīt skai-
tītāja rādījumus, vai arī ūdensskaitītāji vai to plombējums ir bojāts, kā
arī tad, ja skaitītājs vēl vispār nav uzstādīts, tad starpība, kas radusies
mājā, tiks sadalīta tikai starp šiem dzīvokļiem un godprātīgajam īrniekam
nebūs par to jāmaksā. 

Kurās mājās ir vislielākā ūdens starpība?
- Janvārī no 102 pilsētas daudzdzīvokļu mājām 18 bija tādas, kur

šī starpība bija lielāka nekā 20% no kopējā ūdens patēriņa. Šajās mā-
jās SIA „Ludzas apsaimniekotājs” speciālisti, pamatojoties uz iesnie-
gumu, meklē cēloņus, kā šī starpība radusies. Varbūt šai mājā ir kāds
nelegālais pieslēgums vai ir kāds cits iemesls. Divu mēnešu laikā tas
jānoskaidro. 

Ja starpība mājā ir neliela – 2-3 kubikmetri, tā var rasties arī tad,
ja kādā dzīvoklī pil krāns, ja ir kāda niecīga noplūde no tualetes ska-
lojamā poda. Šī starpība, sadalīta uz visiem dzīvokļiem, rēķinos pa-
rādās kā maza summa, tomēr būtu vērts pārbaudīt santehniku savā dzī-
voklī.

Domāju, ka šo noteikumu stāšanās spēkā liks dzīvokļu īpašniekiem
būt atbildīgiem, vairāk ieinteresētiem par kopīpašumu, atklāsim arī vi-
sus nelegālos pieslēgumus. Dažās mājās tas jau ir izdevies. 

Vanda Žulina,
korespondente

Turpinājums no 1. lappuses

Lielākie izdevumi paredzēti izglītības nodroši-
nāšanai EUR 4 905 596. 

Pamatbudžeta ieņēmumos ir iekļautas mērķdo-
tācijas pašvaldību pamata, vispārējās vidējās izglī-
tības, daļējas interešu izglītības, 5–6-gadīgo bērnu
apmācības izglītības programmu pedagoģisko dar-
binieku darba samaksai un valsts sociālās apdroši-
nāšanas obligātajām iemaksām un pirmsskolas iz-
glītības iestādes „Rūķītis” finansēšanai laika perio-
dam no 1. janvāra līdz 31. augustam.

2015. gadā no pašvaldības līdzekļiem finansēto
pirmsskolas izglītības iestāžu, mūzikas, mākslas pe-
dagogu un no valsts mērķdotācijas finansēto māk-
slas, mūzikas un interešu izglītības apmācības pro-
grammu pedagogu mēneša darba algas likmes pa-
augstinātas par EUR 20 un nodrošinātas piemaksas
par 3. un 4. kvalitātes pakāpi. 

Pedagoģisko darbinieku darba samaksai piešķir-
ti līdzekļi no pašvaldības pamatbudžeta kopsummā
130 740 EUR, tai skaitā:

- Ludzas Mūzikas pamatskolai – EUR 35 175,
- J. Soikāna Ludzas mākslas skolai – EUR 35 928,
- Ludzas novada Sporta skolai – EUR 18 246, 
- Ludzas novada Bērnu un jauniešu centram – EUR

27 012,
- Ludzas 2. vidusskolai – EUR 8 565,
- Istras vidusskolai – EUR 5 814.
Iestāžu kārtējo izdevumu finansēšana nodrošināta

iepriekšējā gada līmenī, papildus paredzot līdzekļus
par elektroenerģiju.

Lai nodrošinātu priekšfinansējumu un līdzfinan-
sējumu projektu īstenošanai, tiks novirzīti pašvaldības
pamatbudžeta līdzekļi 422,5 tūkst. EUR kopsummā,
kā arī būs nepieciešams aizņemties līdzekļus no Valsts
kases šādiem projektiem:

- Ludzas Tautas nama renovācijai – 250 tūkst. EUR,
- Sinagogas rekonstrukcijai Ludzā – 332,4 tūkst.

EUR, 
- Ludzas pilsētas infrastruktūras attīstībai – 774

tūkst. EUR,
- Transportlīdzekļa iegādei – 50 tūkst. EUR.
206 tūkst. EUR paredzēti tekošajiem un kapitā-

lajiem remontiem, rekonstrukciju darbiem. 208 tūkst.
EUR plānoti līdzfinansējumam daudzdzīvokļu dzī-
vojamo māju siltināšanai un iekšpagalmu sakārto-
šanai.  

Ludzas novada pašvaldības speciālā budžeta
kopējie ieņēmumi prognozēti 527 345 EUR apmērā
un kopējie izdevumi – EUR 590 226.

Autoceļu fonda mērķdotācija 2015. gadā ir EUR

495 345, t.i. par EUR 23 709 vairāk nekā pērn.
Prognozētie dabas resursu nodokļa ieņēmumi un

šo ieņēmumu uzkrājums iepriekšējos gados kopsummā
EUR 55100 tiks izmantots dabas aizsardzības pasā-
kumiem – novada teritoriju sakopšanas talkām.

Gūtie ieņēmumi no zvejas tiesību nomas EUR 7
927 tiks izmantoti zivju resursu atjaunošanai, ezeru
apsaimniekošanas projektu īstenošanai.

Svarīga pašvaldības budžeta sadaļa ir sociālā aiz-
sardzība. ES līdzekļi atbalstam bezdarba gadījumā
ir EUR 93 346. 

Pašvaldības palīdzība dažāda veida sociālo pabalstu
sniegšanai kopumā plānoti 512 600 EUR. Salīdzinot
ar 2014. gadu, tas ir par 36,5 tūkst. EUR vairāk. GMI
pabalstu izmaksai paredzētie līdzekļi palielināti par
15,7 tūkst. EUR. 

Šogad plānots sniegt novada iedzīvotājiem dzī-
vokļa pabalstus par kopējo summu 130 tūkstoši EUR.

Sagatavoja Svetlana Rimša,
sabiedrisko attiecību speciāliste

Apstiprināts Ludzas novada
pašvaldības budžets 2015. gadam

 

Nekustam  pašuma nosaukums un atrašan s 

vieta 

Nekustam  

pašuma 

nosac t  

cena 

Nodroši- 

n juma 

nauda 

Izsoles 

norises laiks 

“Aptieka”, Vecslabada, Istras pagasts, Ludzas 
novads, kas sast v no zemes vien bas ar kadastra 

apz m jumu 6860 001 0303, 0,087 ha plat b , 

nedz vojam s b ves ar kadastra apz m jumu 

6860 001 0303 001 un nedz vojam s b ves ar 

kadastra apz m jumu 6860 001 0303 002 

EUR 

1521,63 

EUR 

152,16 

15.04.2015. 

plkst. 13.00 

“Saproks”, Vecslabada, Istras pagasts, 
Ludzas novads, kas sast v no zemes vien bas ar 

kadastra apz m jumu 6860 001 0077, 0,6958 ha 

plat b  un nedz vojam s kas ar kadastra 

apz m jumu 6860 001 0180 002 

EUR 

5113,93 

EUR 

511,39 

15.04.2015. 

plkst. 14.00 

“Pakalni š”, Cirmas pagasts, Ludzas novads, 

kas sast v no zemes vien bas (starpgabala) ar 

kadastra apz m jumu 68500070292 plat ba – 

0,6088 ha. 

EUR 

1123,17 

EUR 

112,32 

15.04.2015. 

plkst. 10.00 

Nekustamā īpašuma izsoles
Ludzas novada pašvaldība rīko nekustamā īpašuma atklāto mutisko izsoli ar augšupejošu soli:

Personām, kuras vēlas piedalīties izsolē, nodrošinājuma nauda jāiemaksā Ludzas novada pašvaldības
norēķinu kontā Nr. LV49HABA0551036353377, kods HABALV22, A/S Swedbanka.

Ar izsoles noteikumiem var iepazīties katru darbdienu no pulksten 8 līdz 12 un no 13 līdz 17 Ludzas
novada pašvaldībā Ludzā, Raiņa ielā 16, 415. kabinetā. Nekustamos īpašumus var apskatīt darbdienās,
iepriekš piezvanot pa tālr. 65707410 vai 26430058.

Pieteikums par piedalīšanos izsolē jāiesniedz pēc paziņojuma publicēšanas laikrakstā „Latvijas
Vēstnesis” līdz 2015. gada 14. aprīlim plkst. 14:00 (Ludzā, Raiņa ielā 16, 415. kab.).

Pretendentiem, kuriem pastāv pirmpirkuma tiesības, lūgums mēneša laikā no paziņojuma publicēša-
nas laikrakstā “Latvijas Vēstnesis” iesniegt pieteikumu par nekustamā īpašuma pirkšanu.

Izsoles norises vieta – Ludzā, Raiņa ielā 16, Ludzas novada pašvaldībā (3.stāvā, mazā zālē).
Tālrunis uzziņām 65707410; 26430058.

No Runtortas uz
Martišiem brauksim

ērtākā autobusā
Ludzas novada pašvaldības sabiedriskā transporta organizatore Ilga

Grade informē par izmaiņām, kas sagaida maršruta Runtorta – Martiši
pasažierus. Februārī domes speciālistu, Ceļu policijas, VAS „Latvijas
Valsts ceļi”, „Ludzas ATU” un SIA „Ludzas apsaimniekotājs” pārstāvju
komisija izskatīja visus iedzīvotāju ieteikumus, izbrauca maršrutu, fik-
sēja, kur jāmaina ceļa zīmes, kas vēl jāizmaina, lai maršruts būtu iz-
devīgāks iespējami lielākam pasažieru skaitam. 

Maršrutu Runtorta – Martiši plānots pagarināt līdz Romandovai, kā
to ir vēlējušies iedzīvotāji. Ceļā uz Runtortu autobuss no Raiņa ielas
līdz Latgales ielai („Metālistam”) brauks pa Biržas ielu (tā tāpat pa-
liks vienvirziena iela, tikai virziens būs mainīts). Savukārt atpakaļce-
ļā – no Latgales ielas pa Liepājas ielu līdz Raiņa ielai. Tāpat kā agrāk
autobuss kursēs tikai darbdienās un tirgus sestdienās, jo brīvdienās pa-
sažieru ir ļoti maz. „Ludzas ATU” iegādāts 22-vietīgs autobuss, kas
apkalpos šo maršrutu. 

Pašlaik visa dokumentācija nodota saskaņošanai. Plānots, ka šīs iz-
maiņas dzīvē tiks realizētas no aprīļa sākuma. Sekojiet informācijai!

Sagatavoja Vanda Žulina
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Izsludināts MAZO KULTŪRAS 
PROJEKTU konkurss

Ludzas novada pašvaldība no 2015. gada 2. marta līdz 23. martam
izsludina Mazo kultūras projektu konkursu. Konkursā tiek aicināti pie-
dalīties Ludzas novada pašvaldības kultūras, izglītības, kultūrizglītī-
bas iestādes un biedrības. Katrs pretendents drīkst iesniegt vienu pro-
jekta pieteikumu, kura realizācija paredzēta Ludzas novadā un kuru
rezultāti ir sabiedriski nozīmīgs ieguvums novadam. Projektu realizācijas
laiks – no 2015. gada 2. aprīļa līdz 2015. gada 30. novembrim.

Ludzas novada pašvaldība projekta īstenošanai finansējumu piešķir
100% apmērā. Iesniegtā projekta kopējais budžeta apjoms nav mazāks
par EUR 150 un nav lielāks par EUR 500. Kopējais programmai pie-
šķirtais finansējums ir EUR 3 555.

Projektu pieteikumi jāiesniedz Ludzas novada pašvaldības
Izglītības, kultūras un sporta pārvaldē personīgi vai jānosūta pa pastu
atbilstoši izsludinātajiem konkursa termiņiem. Konkursa nolikums un
pieteikuma veidlapas ir pieejamas Ludzas novada pašvaldības Izglītības,
kultūras un sporta pārvaldē (darba dienās no plkst.10:00 līdz 16:00),
mājaslapas www.ludza.lv sadaļā „Nolikumi”.

Izsludināts konkurss „Esi
uzņēmējs Ludzas novadā!”

No šā gada 3. marta Ludzas novada pašvaldība izsludināja bizne-
sa ideju konkursu „Esi uzņēmējs Ludzas novadā”, kurā tika aicināti
piedalīties jaunieši vecumā no 18 līdz 25 gadiem, kas vēlas izveidot
savu uzņēmumu un/vai ir ieinteresēti iegūt attiecīgās uzņēmējdarbī-
bas prasmes, zināšanas un pieredzi.

Konkursa mērķis ir sniegt biznesa ideju autoriem nepieciešamās zi-
nāšanas, attīstīt prasmes un motivēt tos pilnveidot biznesa idejas līdz
pilnvērtīgiem biznesa plāniem, kuri tiktu īstenoti dzīvotspējīgos uz-
ņēmumos.

Trim konkursa uzvarētājiem tiks piešķirtas naudas balvas:
1. vieta – 800 EUR;
2. vieta – 650 EUR;
3. vieta – 550 EUR.
Balvu naudu drīkst izmantot uzņēmuma reģistrācijas un dibināša-

nas izdevumu segšanai.
Biznesa ideju konkursa „Esi uzņēmējs Ludzas novadā” nolikums

ir pieejams mājaslapas www.ludza.lv sadaļā „Uzņēmējdarbība”

Jaunieši arī šogad vasaras
brīvlaikā tiks nodarbināti 

Šā gada 26. februārī Ludzas novada dome ir apstiprinājusi Ludzas
novada skolēnu vasaras nodarbinātības programmu, kura paredz 2015.
gada vasaras brīvlaikā nodarbināt skolēnus vecumā no 15 līdz 19 ga-
diem, kas 2014./2015. mācību gadā ir mācījušies vispārizglītojošās sko-
lās, profesionālās izglītības iestādēs vai tām pielīdzinātās mācību ie-
stādēs, un kuru deklarētā dzīvesvieta ir Ludzas novads.

Programmas mērķis veicināt Ludzas novada skolēnu nodarbinātī-
bu vasaras brīvlaikā, sniedzot iespēju paaugstināt praktiskās darba ie-
maņas, rast izpratni par profesijām un gūt pirmo praktisko pieredzi.

Jaunieši tiks nodarbināti laika posmā no 2015. gada 1. jūnija līdz
28. augustam. Darba vietas skolēniem var piedāvāt reģistrētas juridiskas
komercsabiedrības, pašvaldības iestādes un kapitālsabiedrības, bied-
rības un nevalstiskās organizācijas, kas veic komercdarbību vai akti-
vitātes Ludzas novada teritorijā.

Skolēnu vasaras nodarbinātības pasākums tiek organizēts divās kārtās:
Pirmo kārtu organizē un finansē Ludzas novada pašvaldība no pa-

švaldības 2015. gada budžeta paredzētājiem līdzekļiem;
Otro kārtu organizē Ludzas novada pašvaldība sadarbībā ar NVA

Ludzas filiāli īstenojot aktīvo nodarbinātības pasākumu „Nodarbinātības
pasākumi vasaras brīvlaikā personām, kuras iegūst izglītību vispārē-
jās, speciālās vai profesionālās izglītības iestādes”.

Ir noteikti vairāki programmas ierobežojumi:
piedaloties konkursa pirmajā kārtā, skolēns pēc programmas ar pa-

švaldības finansējumu drīkst būt nodarbināts pie darba devēja ne vai-
rāk kā 4 stundas dienā un ne vairāk kā 2 nedēļas;

piedaloties konkursa otrajā kārtā, skolēns pēc programmas ar pa-
švaldības finansējumu drīkst būt nodarbināts pie darba devēja ne vai-
rāk kā 7 stundas dienā un ne vairāk kā mēnesi;

1 stundas izmaksa skolēnam nedrīkst būt zemāka par EUR 2,477
pirms nodokļu nomaksas;

darba devējs nedrīkst nodarbināt savus pirmās un otrās pakāpes ra-
diniekus (bērnus, brāļus, māsas un mazbērnus).

Skolēnu atlase un darba vietu piedāvājums:
1) Darba devēju pieteikumu pieņemšana – no 04.03.2015 līdz

31.03.2015
2) Vakanču publicēšana www.ludza.lv – 03.04.2015.
3) Skolēnu pieteikumu pieņemšana – no 06.04.2015 līdz

15.05.2015.
4) Skolēnu pieteikumu izvērtēšana – no 18.05.2015 līdz

22.05.2015
5) Rezultātu paziņošana skolēniem – 25.05.2015.
Plašāka informācija par skolēnu nodarbināšanas iespējām un no-

sacījumiem ir „Ludzas novada skolēnu vasaras nodarbinātības pasā-
kumu organizēšanas nolikumā 2015. gadam”, kas pieejama www.lu-
dza.lv sadaļā „Uzņēmējdarbība” à „Skolēnu nodarbināšana”.

Sagatavoja
Svetlana Rimša,

sabiedrisko attiecību speciāliste

LAUKSAIMNIEKIEM

No šā gada 1. janvāra spēkā jau bija stājušies gro-
zījumi Meža likumā, kas paredzēja, ka par mežu tiek
uzskatītas arī aizaugušās lauksaimniecības zemes, kuru
platība ir vismaz 0,5 ha un mežaudzes augstums sa-
sniedzis 5 metrus un vairāk. Zemkopības ministrijā
grozījumu nepieciešamību pamatoja ar to, ka jāap-
zina un pareizi jāapsaimnieko faktiskās meža platī-
bas, nevis tikai tās, kas zemes robežu plāna ekspli-
kācijā jau apzīmētas kā mežs. 

Latgale iebilst

Pret šiem grozījumiem asi iestājās vairākas, īpa-
ši Latgales, pašvaldības, arī Ludzas novada deputā-
ti, kā arī Zemnieku saeima.  Jau pērn, vēl pirms gro-
zījumi bija stājušies spēkā, Latgales plānošanas re-
ģiona Attīstības padomes priekšsēdētāja Alīna Gendele
parakstīja vēstuli Valsts prezidentam un Zemkopības
ministrijai, kurā pamatoja savus iebildumus: tā kā
Latgalē ir visvairāk aizaugušu platību, paredzētie gro-
zījumi visvairāk ietekmētu tieši mūsu novadu lauk-
saimniekus, kuri vairs nevarētu paplašināt savas lauk-
saimniecības platības. Atgūt apaugušo zemi lauk-
saimniecības produkcijas ražošanai būtu ļoti sarež-
ģīti. Šādi likuma grozījumi nāktu par labu tikai lie-
lajiem ārzemju mežsaimniecības uzņēmumiem, jo ļau-
tu ļoti viegli pārvērst mežā lauksaimniecībā izman-
tojamās zemes.  Pēdējos gados aktīvāki kļuvuši jau-
nie lauksaimnieki, kas apstrādā šādas jau aizaugu-
šas platības, un viņu darbība arī tiktu ierobežota.
Vēstulē tika ierosināts atlikt likuma normas stāšanos
spēkā vismaz uz 10 gadiem. 

Esam uzklausīti

Sākotnēji šie iebildumi netika ņemti vērā un gro-
zījumi stājās spēkā, tomēr 12. februārī LR Saeimas
sēdē steidzamības kārtā 2. lasījumā vienbalsīgi pie-
ņēma grozījumus Meža likumā, kas ir būtisks solis,

lai atvieglotu aizaugušo lauksaimniecības zemju at-
griešanu ražošanā. Zemē, kas kadastra informācijas
sistēmā reģistrēta kā lauksaimniecībā izmantojamā,
kokus var cirst saskaņā ar pastāvošajiem noteikumiem
par koku ciršanu ārpus meža. Tātad esam atgriezu-
šies pie iepriekšējiem noteikumiem. Grozījumi stā-
jušies spēkā 19. februārī.

Ludzas novada pašvaldības zemes ierīcības in-
ženieris Vilhelms Kušners piebilst, ka pašvaldībai pie-
derošajās un tās valdījumā esošajās zemēs apaugu-
mus platībā līdz 0, 5 ha var novākt, saskaņojot to ar
pašvaldību (iepriekš tas bija jāsaskaņo ar mežzini).
Nomnieks vēršas pašvaldībā ar iesniegumu par lauk-
saimniecībā izmantojamo zemju paplašināšanu, iz-
cērtot un iekopjot aizaugušo platību. Pašvaldības pār-
stāvis izbrauc dabā un novērtē situāciju. Protams, jā-
saglabā vērtīgās audzes, piemēram, tādi koki kā ozo-
li vai kļavas, skaistas bērzu audzes. Jāsaimnieko ar
domu par nākotni.

Šī mazā uzvara ir apliecinājums, ka, apvienojo-
ties pašvaldībām, ir sava ietekme un iespēja ietek-
mēt likumdošanu. 

Vēl viena vēstule lauksaimnieku
aizstāvībai

Zemkopības ministram J. Dūklavam ir adresēta
vēl viena vēstule, kura pauž lauksaimnieku iebildu-
mus pret Mazāk labvēlīgo apvidu (MLA) kartes jau-
no variantu, kurā lielai daļai Latgales teritoriālo vie-
nību piešķirta nevis trešā MLA kategorija, bet gan
otrā. Tas nozīmē, ka samazināsies atbalsta apmērs par
katru lauksaimniecības zemes hektāru. Samazinājums
ir būtisks. Ludzas novada priekšsēdētāja Alīna
Gendele, tiekoties ar zemkopības ministru, vēlas no-
skaidrot, kāpēc ir notikušas šīs izmaiņas. Zemes aug-
lība taču nav pieaugusi, tāpat nav samazinājies arī
attālums līdz ostai un Rīgai.

Vanda Žulina,
korespondente

SIA „Latvijas Lauku konsultāciju un izglītības centrs” Ludzas nodaļa aicina visus interesentus apmeklēt
bezmaksas informatīvo semināru „Aktualitātes nodokļu likumdošanā un Lauku attīstības programmas
pasākumiem”. Seminārā tiks stāstīts par sekojošām tēmām:

Aktualitātes platībmaksājumu ieviešanai 2015. gadā (t.sk. zaļināšanas prasības, atbalsts bioloģiskai
lauksaimniecībai).

Gada ienākumu deklarācijas sagatavošana par 2014. gadu.
Aktualitātes meža likumdošanā un ES atbalsts mežam.
Martā Ludzas novadā ir paredzēti trīs šādi semināri:
25.03.2015. Rundēni, Tautas nama zāle, sākums plkst. 10:00
26.03.2015. Pilda, Tautas nama lielā zāle, sākums plkst. 10:00
31.03.2015. Isnauda, Tautas nama 2.stāva zāle, sākums plkst. 10:00
Plašāka informācija: Beāte Narnicka, mob.t. 25459538, e-pasts: beate.narnicka@llkc.lv;

Marija Urža, t. 28368593.

SIA „LLKC Meža konsultāciju pakalpojumu centrs” Ludzas nodaļa aicina apmeklēt bezmaksas in-
formatīvo semināru 

„Par ES un Valsts likumdošanas prasībām un izmaiņām, kas attiecas uz lauku un mežu apsaimnieko-
šanu”

Seminārā tiks stāstīts aktuāla informācija lauku iedzīvotājiem par nodokļiem, lauksaimniecības un mež-
saimniecības likumdošanu, ES atbalsta iespējas.

16.03.2015. – Istra, Tautas nama zāle, sākums plkst. 10:00
20.03.2015. – Nirza, Tautas nama zāle, sākums plkst. 10:00
Kontaktinformācija: Ludvigs Karvelis, tel. 29411165; Marija Urža, tel. 28368593.

Lolita Greitāne pārstāv Latgales partiju, darbojas Finanšu komitejā,
deputāte jau 4. sasaukumā.

Kā kultūras darbiniece par prioritāro uzdevumu uzskatu Tautas nama
remontu. Esmu bijusi daudzos tautas namos, un, par nožēlu jāatzīst, ka
Ludzas Tautas nams pašlaik gan vizuāli, gan pēc savām tehniskajām ie-
spējām atpaliek pat no pagastu kultūras iestādēm. Jā, es saprotu, ka TN
remonts prasīs lielus līdzekļus, tomēr šis darbs nav vairs atliekams. Ja
neizdosies paveikt visu, tad jāizremontē vismaz lielā zāle un skatuve.
Nākotnē vajadzētu ieguldīt līdzekļus, lai varētu iekārtot telpas arī pa-
grabstāvā. Pašlaik visiem kolektīviem nepietiek vietas mēģinājumiem. 

Kā izglītības darbiniece vairāk uzmanības pievēršu talantīgo skolē-
nu atbalstam. Vērtīgs ir konkurss „Novada izcilnieks”, laba tradīcija ir
mācībās labāko vidusskolēnu pieņemšana pie domes priekšsēdētājas, olim-
piāžu uzvarētāju apbalvošana. Esmu uzrakstījusi iesniegumu par to, ka
materiāli vairāk jāstimulē skolotāji, kuri veiksmīgi sagatavojuši skolē-
nus  valsts olimpiādēm. Tas ir liels darbs, kas jānovērtē. 

(Turpinājums 4. lpp.)

Pašvaldības deputāti – par
svarīgāko novada dzīvē

Jāatbalsta talantīgie jaunieši

Izdodas panākt izmaiņas Meža likumā
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(Sākums 3.lpp.
Savā ziņā piekrītu izglītības ministrei Mārītei

Seilei, ka mūsu valstī kopumā izglītības līmenis
ir labs, bet nav izcilību.  Pie tā ir jāstrādā un
augsi sasniegumi matemātikā, fizikā jāpopu-
larizē, tāpat kā mēs to darām sportā, skatuves
mākslā. Tieši no šiem talantīgajiem jauniešiem
atkarīga valsts nākotne. 

Vienmēr iestājos par to, ka pašvaldībai jāat-
balsta ģimenes ar bērniem. Reāla palīdzība ir
brīvpusdienas. Ja nākamgad valsts finansēs
brīvpusdienas arī 4. klasei, tad pašvaldība va-
rētu turpināt tradīciju un apmaksāt pusdienas
piektklasniekiem. Tas ir ieguldījums bērnu ve-
selībā, ne tikai finansiāls atbalsts vecākiem.
Uzskatu, ka pašvaldībai finansiāli jāatbalsta
visi skolēnu braucieni uz konkursiem, sa-
censībām, kur viņi pārstāv savu novadu.
Pašreizējā domes politika šai jomā ir pareiza.

Ja man jautā par Ludzas novada nākot-
ni, tad virsuzdevums mums visiem, sākot
no valdības, ir investīciju piesaistīšana,
lai izveidotu ražošanas uzņēmumus.
Pašvaldība ar saviem spēkiem vien to ne-
var izdarīt. 

Pilsēta savā sakārtotībā pašlaik ir pie-
vilcīga visiem—gan pašiem, gan tūristiem,

bet, kamēr te nav darba vietu, attīstība ir vi-
sai ierobežota. Tūrismam esam ļoti pievil-
cīga vieta, bet tas nevar būt pamatbizness,
jo sezona ir īsa. Ja gribam ko vairāk, arī te
nepieciešami lieli ieguldījumi.

Pašlaik domes darbs notiek racionāli, prie-
cājos, ka būtiskos jautājumos deputāti var
vienoties.

Jāieklausās
jauniešos 

Jānis Ivulāns pārstāv Latgales partiju,
strādā Teritoriālajā un attīstības komitejā

Esmu pārliecinājies, ka deputāta darbs ir
komandas darbs, tomēr ir jautājumi, kur, lē-
mumu pieņemšanā visu izšķir viena balss
un ir ļoti svarīgi aizstāvēt savu viedokli. Tā,
piemēram, savulaik izdevās panākt līdzek-
ļu piešķiršanu instrumentu iegādei TN pū-
tēju orķestrim.  Ludzas TN renovēšana ir
darbs, kas mūsu domes sastāvam jāpanāk,
par to laikam šaubu nav nevienam. 

Domāju, ka jāatbalsta jaunas idejas. Šķiet,
ka vēl par maz pilsētas dzīvē iesaistās jau-
nieši, kaut gan viņiem ir savas domas un in-
tereses.  Pērn piedalījos ļoti saistošā Bērnu

un jauniešu centra rīkotajā pasākumā, kur
jaunieši diskutēja ar deputātiem. Dzirdējām
ap 30 interesantu ierosinājumu. Daži no tiem
ir reāli īstenojami. Der ieklausīties, jo, kā
zināms, oriģināla ideja bieži ir vērtīgāka par
naudu. 

Atbalstu jauniešu autosporta attīstību.
Tehniskajiem sporta veidiem vispār jāpie-

vērš lielāka uzmanība. Autosporta pulciņa
darbība BJC pierāda, ka tas ir vajadzīgs. Tam
līdzekļi nebūtu jāžēlo, lai puikas var no-
darboties ar tehniku, lai izmanto laiku liet-
derīgi. Jāatbalsta sporta un aktīvā dzīvesveida
attīstība, lai visu vecumu cilvēki varētu at-
rast sev piemērotu nodarbi. Tas jāpopula-
rizē visos iespējamos veidos. Par to es ie-
stājos un visus šāda veida priekšlikumus at-
balstīšu. 

Esmu vienisprātis ar Ēriku Kondrātu, ka
mūsu vecpilsētā uzrakstiem un norādēm jā-
būt arī latgaliešu valodā. Lai ikviens, kas pie
mums atbrauc, uzreiz saprot, ka tiešām ir no-
kļuvis Latgalē.  Tas arī pašiem vajadzīgs.
Senču mantojums jātur cieņā un jāuztur gara
stiprums. Citi mūsu vietā to nedarīs. 

Protams, ir arī ir varbūt sīkas, bet svarī-
gas sadzīviskas lietas, ko deputāts var atri-
sināt. Ceļam gar Zvirgzdenes ezeru vasar-
nīcu rajonā nav gājēju joslas. Braukšanas āt-
rums te nebija ierobežots. Tagad te ir zīme
Apdzīvotā zona, kas ierobežo ātrumu. To iz-
devās sakārtot. 

Ar abām rokām balsoju par vides sa-
kārtošanu, sportu un kultūras dzīves daudz-
veidību mūsu novadā!

2. martā savu 95. dzimšanas dienu svi-
nēja Isnaudas pagasta vecākā iedzīvotāja
Vanda Dombrovska.  Jubilejā viņu svei-
ca ne tikai bērni, mazbērni un mazmazbēr-
ni, bet pašvaldības vārdā arī pagasta pār-
valdniece Antoņina Sjakste. 

- Nekad agrāk nebiju domājusi, ka no-
dzīvošu tik ilgu mūžu.  Agrāk man šķita, ka
jau 80 gadi ir daudz. Arī mani vecāki mū-
žībā aizgāja krietni jaunāki nekā es. Tagad
visa dzīve šķiet pagājusi tā kā sapnis.
Pieredzēts tik daudz, ka visu vairs nemaz ne-
varu atcerēties. Kaut būtu kādreiz svarī-
gākais pierakstīts... Bet ko nu vairs! Tagad
jau visas sarunas par šodienu, ne pagāju-
šo.  Ataust atmiņā tikai kādi atsevišķi noti-
kumi: bērnība Runtortā, pašā centrā pie sko-
las, kur mums bija mājas. Toreiz Runtortas
skolā mācījās daudz bērnu. Domāju, ka bija
ap 100. Gāja uz skolu no visām apkārtnes
sādžām. Žēl, ka tagad bērnu visur maz. Dēls
Andris strādā Sausnējas skolā (Ērgļu novads)
par direktoru. Arī stāsta, ka ar katru gadu
skolēnu mazāk, ne tikai pie mums tā ir.

Runtorta Vandai atmiņā ir palikusi kā tāda
laimes zeme: skola, vecāku celtās mājas, kur
vēl visa ģimene kopā – tētis, mamma, abas
jaunākās māsas. Tēvs bijis dārznieks, ama-
tu Petrogradā pie kāda ģenerāļa mācījies, pra-
tis gan ābeles potēt, gan puķes audzēt.  

Līdz karam dzīve ritējusi mierīgi, bet tad
gan viss mainījies.  Vanda atceras, kā pēc

kara pirmā sapulce bija, kad kolhozu dibi-
nāja. Kā par klētnieci strādājusi, kā darbā
gājusi līdz pat brīdim, kad pasaulē nākusi
pirmdzimtā meitiņa un tūlīt pēc tam atkal
bija savā darbā jāatgriežas. Nekādu atvaļi-
nājumu un pabalstu. Strādāts visu mūžu
daudz un smagi, nekas viegli nav nācis, tā-
pēc tagad viņa nevar saprast slinkumu un
žēlabas par grūto dzīvi.  Kādu laiku ar visu
ģimeni viņi ar vīru bija pārcēlušies uz
Vidzemi, bet tad atkal atgriezušies savā pusē. 

Vislielākais lepnums Vandai ir par to, ka
savulaik viņai izdevies palīdzēt abām jau-
nākajām māsām izglītību iegūt. Domāju, ka
viņas vienmēr jaunākas un par mani stip-
rākas būs, bet vecums atnāca gandrīz visām
reizē,- Vanda ar nožēlu piebilst. 

Savus 3 bērnus abi ar vīru arī izskoloja.
Līdz pat šim laikam labu izglītību un prā-
ta spējas viņa uzskata par ģimenes galve-
no vērtību. Arī tagad, kad jau viņai ir ne ti-
kai mazbērni, bet jau arī mazmazbērni.
Nedomājiet, ka lielos, bet man ir prieks, ka
visi kārtīgi cilvēki izauguši, - jubilāre atzīst.
Un vēl man ir laimējies, ka visur, kur ne dzī-
vojām, apkārt labi kaimiņi, paziņas.

Dēla Jura (Ciblas novada domes priekš-
sēdētājs – V.Ž.) gaitām viņa dzīvo līdzi. Cik
nu var, seko arī politiskajām norisēm. Radio
ieslēgts no rīta līdz vakaram, tāpēc par visu
Vanda ir informēta.  Televizorā politiķu se-
jas vairs skaidri saskatīt nevar, tāpēc radio
ir lielākā vērtē. 

Dēls Andris un meita dzīvo tālāk, atbrauc
retāk, bet Juris pēc darba – katru dienu. Tāpēc
Vanda var vecumdienas vadīt savās mājās
Isnaudā, ko kādreiz ar vīru pirkuši kā pa-
gaidu mītni, bet nodzīvojuši ļoti ilgi (vēl
viens apliecinājums tam, ka pagaidu varianti
ir stabilākie – V.Ž.).  Vislielākā pēdējo gadu
bēda, par ko asaras nekad nebūs izraudātas,
ir mazdēla Daiņa pēkšņā nāve.  Pa mūžu bi-
jis daudz zaudējumu, bet šis ir vissāpīgākais.

- Par katru nodzīvoto nedēļu jāpriecā-

jas, jo nevar zināt, cik daudz to ir palicis.
Par mani tagad visiem jārūpējas: dēlam, ve-
deklai. Gribas, lai viņiem būtu vieglāk, bet
padarīt daudz neko vairs nevaru. Pirms
gada, diviem vēl strādāju, bet nu vairs nē,
- tā uz atvadām pasūrojas mūsu jubilāre.  Bet
savos 95 gados viņai ir ko atcerēties, un ir
uz ko paļauties. Mūžs nav bijis veltīgs. 

Vanda Žulina,
korespondente

95 mūža gadu atmiņas – kā sapnis

MŪSU NOVADNIEKS

SKOLU DZĪVE

Ķīmijas olimpiādes
rezultāti

Ķīmijas olimpiādē Ludzas, Ciblas, Kārsavas un
Zilupes novadu apvienībā visvairāk dalībnieku bija 9. kla-
sē – 15, bet ar katru nākamo klasi ķīmiķu skaits krasi sa-
mazinājās: 10. klasē olimpiādes uzdevumus pildīja 6 vi-
dusskolēni, 11. klasē – 2, bet 12. klasē tikai 1 dalībnieks.
Uzdevumu grūtības pakāpe – augsta. 

9. klase
I vietā ar 19,5 p. – Ksenija Jakušenko, Ludzas 2. vidussk.,

skol. Ināra Baranova;
II vietā ar 11 p. – Arvis Šmats, Pušmucovas pamatsk.,

skol. Rūta Trukšāne;
III vietā ar 9 p. – Santa Rupaine, Mežvidu pamatsk., skol.

Inguna Pašāne.
Atzinība: Evita Tuča (Ludzas 2. vidussk., skol. I.

Baranova), Kristers Krišāns (Kārsavas vidussk., skol. V.
Tuče), Laura Bule (Mērdzenes pamatsk., skol. L. Čigāne),
Ivo Burmeisters (Salnavas pamatsk., skol. J. Ļubka).

10. klase
I vietā ar 17p. – Ludvigs Špeļkovs, Kārsavas vidussk.,

skol. Edgars Puksts;
II vieta nav piešķirta;

III vietā ar 12, 5 p. – Karina Mavlina, ar 12 p. – Anastasija
Mošerenoka – abas no Zilupes vidussk., skol. Ina Ostrovska.

Atzinība: Guntars Ļagušniks (Ciblas vidussk., skol.
R.Trukšāne)

11. klase
Vietas nav piešķirtas.
Atzinība: Sandra Bule, Zilupes vidussk., skol. Ina

Ostrovska.
12. klase
Vietas nav piešķirtas.

Vācu valodas olimpiādē –
viens dalībnieks

Vācu valodas olimpiādē 8. klases skolēniem bija tikai
viena dalībniece — LPĢ skolniece Madara Kozlova. Viņa
ieguva II vietai atbilstošu rezultātu – 77 punktus. Madaras
skolotāja ir Līga Batņa.

Vācu valodas popularitāte skolās ir krietni samazinājusies.

Mūzikas olimpiādes
rezultāti

Olimpiāde mūzikā vispārizglītojošajās skolās notiek ti-

kai dažus gadus. Šīs olimpiādes saturs ir sadalīts trīs da-
ļās:1.daļa-mūzikas klausīšanās, mūzikas teorija (rakstiski),
dziedāšana un ritmizēšana pēc notīm; 2.daļa – tautasdziesmas
(pēc skolēna izvēles) atskaņošana; 3.daļa – savas kompo-
zīcijas, izvēlētā skaņdarba radoša audiovizuāla, multime-
diāla prezentācija. Atsevišķi tiek vērtēti tie skolēni, kuri pa-
ralēli mācībām vispārizglītojošajā skolā mācās mūzikas sko-
lā, un tie, kuri mūzikas skolā nemācās.

I vietā ar 49 p. – Daniels Podoļecs, LPĢ 7. kl., skol. Karīna
Demko-Seņkāne;

II vietā ar 47 p. – Agnese Greitāne, LPĢ 6. kl., skol. Aina
Kairova; 

Daiga Abramāne, Ciblas vidussk. 8.kl., skol. Dzintra
Toporkova;

III vietā ar 39 p. – Nika Steimakova, Ludzas 2. vidussk.,
skol. Irina Priguna;

Iluta Jakovļeva – Pušmucovas pamatsk., skol. Ināra
Dovgiallo.

Atzinība: Madara Domarka, Pušmucovas pamatsk., skol.
I. Dovgiallo.

Sagatavots pēc Ludzas novada Izglītības, kultūras un
sporta pārvaldes informācijas
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Ik pēc četriem gadiem notiek
Latvijas profesionālās ievirzes mū-
zikas izglītības iestāžu izglītības pro-
grammas Pūšaminstrumentu spēle
(koka un metāla pūšaminstrumenti)
audzēkņu Valsts konkurss. Šis kon-
kurss notiek trīs kārtās: I kārta sko-
lā, II – reģionā, III – valsts līmenī.

27. janvārī Jāņa Ivanova Rēzeknes
mūzikas vidusskolā norisinājās II
kārta. I vieta piešķirta Nikolaja
Makarenko audzēknim saksofo-
nistam Danielam Podoļecam (kon-
certmeistare Inga Afanasjeva), II vie-
ta – Ineses Apeines audzēknei flau-
tistei Paulai Baranovai (koncer-
tmeistare Marina Marčenoka), III
vieta – Ineses Apeines audzēknim
flautistam Dairim Brilim (koncer-
tmeistare Viktorija Gavriļina) un
Nikolaja Makarenko audzēkņiem:
saksofonistam Denisam
Zinovjevam un mežradznie -
kam Artūram Piterānam (koncer-
tmeistare Ērika Piterāne). 

Tiesības piedalīties III kārtā izcī-
nīja Daniels Podoļecs, Dairis Brilis,
Paula Baranova un Artūrs Piterāns.

Februārī Rīgā, A. Dombrovska

mūzikas skolā, notika konkursa III
kārta.

Saksofona spēles audzēkņu II gru-
pā, sīvā konkurencēDaniels Podoļecs
(skolotājs Nikolajs Makarenko, kon-
certmeistare – Inga Afanasjeva)izcī-
nīja godpilno II vietu.  

Skolas kolektīvā ir lepnums par šo
panākumu. 

Paldies visiem audzēkņiem un pe-
dagogiem par ieguldīto darbu!

Sagatavots pēc Ludzas Mūzikas
pamatskolas informācijas

Jauno saksofonistu
panākumi

Janvāra beigās Jāzepa Vītola Latvijas Mūzikas akadēmijā jau div-
desmito reizi notika Latvijas mūzikas skolu pūšaminstrumentu un si-
taminstrumentu izpildītāju konkurss, kurā piedalījās 160 jaunie mū-
ziķi no 50 mūzikas skolām. Konkurss notika 15 instrumentu gru-
pās.

Ludzas Mūzikas skolu pārstāvēja saksofonisti Deniss
Zinovjevs un Daniels Podoļecs, pedagoga Nikolaja Makarenko audzēkņi
(koncertmeistare Inga Afanasjeva). Viņi abi ieguva III vietu. Malači!

Pūtējiem labi rezultāti valsts
mēroga konkursā

Aicinām visus, kas interesējas
par Ludzas pilsētas ģimnāzijas dzī-
vi, ielūkoties skolas mājaslapā
www.ludzasgimnazija.lv. Tur jūs
atradīsiet informāciju par skolas pa-
sākumiem, piemēram, par
Meteņdienas svinībām katrā kla-
ses kolektīvā, par Dzimtās valodas
dienu skolā, par to, kā pirmklas-

nieki atzīmēja 100 dienas skolā, par
starpnovadu pedagoģiskajiem la-
sījumiem, kas notiks brīvdienās.
Mājaslapas fotogalerijā ir attēlu sē-
rijas no visiem svarīgākajiem no-
tikumiem. Protams, mājaslapā ir
arī visa ikdienā nepieciešamā in-
formācija: nodarbību grafiks, pus-
dienu ēdienkarte u. c.. 

Ludzas Novada Vēstis iznāk tikai
divreiz mēnesī, un izdevumā stāstām
tikai par svarīgākajiem un vērienī-
gākajiem notikumiem, bet mājas lapa
ļaus jums sekot visām aktualitātēm. 

Nesen izveidota jauna lapas ver-
sija. Izmantosim e - vides
priekšrocības!

Vanda Žulina, korespondente

Ģimnāzijas mājaslapā – skolas
svarīgākie jaunumi

09:00 –15:00 Grāmatu ko-
mercizstāde Pildas Tautas namā
– piedalās izdevniecības Zvaigzne
ABC, Lauku Avīze, Jumava,
Nordik,  Avots, Divpadsmit  u.c.-
Pildas Tautas nama foajē

Svētku noslēgumā pircēji pie-
dalās jaunāko grāmatu izlozē
“Veiksmīgais pircējs”.

10:30 Pildas pamat-
skolas skolēnu radošo darbu iz-
stāde – Pildas pamatskolas1.stā-
va koridorā

Pieaugušajiem
11:00   Grāmatu svētku at-

klāšana – Pildas Tautas nama
zālē

11:30 “Latvijas Avīzes” pub-
liskā diskusija par veselības aiz-

sardzības problēmām. Uzaicināts
veselības ministrs Guntis Belēvičs
(ZZS), piedalās premjerministres
padomnieks veselības jautājumos
Renārs Putniņš (V)– Pildas
Tautas nama zālē

13:30“Spāka putra” visiem
Grāmatu svētku dalībniekiem –
Pildas pagasta pārvaldes 1.stāva
koridorā

14:00 Pēcpusdienas saruna ar
“Zilās kurpītes noslēpuma” au-
tori, žurnālisti un literāti Ingu
Jērumu (Zvaigzne ABC) – Pildas
pamatskolā

14:00 “Kā saņemt kosmosa
subsīdijas?” Tikšanās ar “Sējas un
ražas avīzes” autori Āriju Rudlapu
(Lauku Avīze) – Pildas Tautas
nama zālē

Bērniem un jauniešiem
11:00 Valsts robežsardzes

Ludzas pārvaldes paraugde-
monstrējumi Valsts robežsar-
dzes kinologi ar dienesta suņiem
– Pildas pamatskolas sporta lau-
kumā

11:00 “Ceļojums Pasaku pa-
saulē” ar Maiju Stepēnu
(Jumava) – Pildas pirmsskolas iz-
glītības iestādē

11:30 “Ragana Vinnija” sa-
darbībā ar Zvaigzni ABC un
Ludzas pilsētas galvenās biblio-
tēkas bibliotekāri Ilgu Kaupužu
– Pildas pirmsskolas izglītības ie-
stādē

12:00 “Kā sagaidīt un svinēt
svētkus?” Žurnāliste Linda

Kusiņa par svētku svinēšanas tra-
dīcijām Latvijā un pasaulē – Pildas
pamatskolā

12:00 Dīvaini notikumi un pie-
dzīvojumi Signes Kvaskovas
grāmatā “Spēles meistars” –
Pildas pamatskolā

12:00 “Valodas manā dzīvē un
tavā?...” Sarunas ar juristi-lingvisti
Aiju Spridzāni – Pildas pamat-
skolā.

13:00 Pusdienu pauze bēr-
niem un jauniešiem Pildas pa-
matskolas ēdnīcā

14:00 “Lieldienas Zilajā silā”
iešūpos Maija Stepēna (Jumava)
– Pildas pamatskolā

14:00 “Svētku ABC” – žur-
nāliste Linda Kusiņa par svētku
svinēšanas tradīcijām Latvijā un pa-
saulē –  Pildas pamatskolā

14:00 “Piedzīvojumu un
draudzības stundā” ciemojas
Signe Kvaskova (Jumava) –
Pildas pamatskolā

Visiem kopā

15:00 “Dzīvnieku mamma vai
draugs” – pie mums viesos “lāču
mamma” Velga Vītola
(Divpadsmit) – Pildas Tautas
nama zālē

15:30 Jaunāko grāmatu izloze
„Veiksmīgais pircējs” – Pildas
Tautas nama zālē

NOSLĒGUMĀ: Muzikāli
poētiskais atvadu sveiciens no
mājiniekiem un Ciras Tolordavas
- Pildas Tautas nama zālē

Atbalstītāji: Latvijas Valsts
prezidents Andris Bērziņš,
Jelgavas tipogrāfija, Latvijas
Bērnu fonds, SIA Drukātava,
SIA VESTA-LK, Vienotība,
biedrība „Kultūras un atbalsta
centrs – ICEJ Latvija”, Ludzas
novada pašvaldība

Sadarbības partneris: 
Informatīvie atbalstītāji:

Laikraksti “Latvijas Avīze”,
“Vietēja Latgales Avīze”, “Ludzas
Novada Vēstis”, www.ludza.lv,
www.ludzasbiblio.lv, 

Starptautiskajā sieviešu dienā Ludzā notika Ludzas deju
apriņķa deju kolektīvu skate pieaugušo grupā. 

Skates žūrijas komisijas sastāvā bija pazīstami un pro-
fesionāli kultūras darbinieki: Deju svētku virsvadītājs, ho-
reogrāfs Jānis Ērglis (priekšsēdētājs), Latvijas Nacionālā
kultūras centra dejas mākslas eksperte Maruta Alpa, ho-
reogrāfs, Deju svētku virsvadītājs Ilmārs Dreļs, Deju svēt-
ku Goda virsvadītāja, horeogrāfe Ingrīda Edīte Saulīte,
Ludzas deju apriņķa virsvadītāja Sarmīte Stapule.

Skatē piedalījās 14 deju apriņķa kolektīvi no Ciblas,
Kārsavas, Ludzas un Zilupes novadiem, tostarp – 5 mūsu

novada deju kolektīvi. Kā atzīst Sarmīte Stapule, skatē mūsu
novada kolektīvi startēja pārliecinoši, katrs savā deju kva-
litātes un vecuma grupā. 

Senioru F grupā startēja Ludzas Tautas nama senioru deju
kolektīvs „Atvasara” (vadītāja Sarmīte Stapule) – 43,3 pun-
kti un I pakāpe. Vidējās paaudzes E grupā dejoja Isnaudas
Tautas nama vidējās paaudzes deju kolektīvs „Isnauda” (va-
dītājs Jānis Sviklāns) ieguva 44,2 punktus un I pakāpi, Ņukšu
pagasta Tautas nama vidējās paaudzes deju kolektīvs „Klip-
klap” (vadītāja Inese Mikaskina) – 35,2 punktus un II pakā-
pi. Šajās grupās maksimālais punktu skaits bija 50 punkti. 

Vidējās paaudzes D grupā startēja Ludzas TN vidējās pa-
audzes deju kolektīvs „Reizē” (vadītāja Sarmīte Stapule),
nopelnot 55,3 punktus un iegūstot Augstāko, pakāpi. Jauniešu
deju kolektīvu B grupā dejoja Ludzas novada Bērnu un jau-
niešu centra deju kolektīvs „Žeperi” (vadītāja Sarmīte
Stapule). Jaunieši ieguva 51,5 punktus un I pakāpi. Šajās
grupās maksimālais punktu skaits – 60.

Apsveicam visus dejotājus un lepojamies ar viņu sniegumu!

Sagatavoja Svetlana Rimša,
sabiedrisko attiecību speciāliste

KULTŪRA UN SABIEDRĪBA

Ludzas, Ciblas, Kārsavas un Zilupes novadu
14. Grāmatu svētki

Ludzas novada Pildā
2015. gada 20. martā

8. martā izdejota skate!
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Tāds bija galvenais jautājums,
kuru apsprieda sešu Latgales no-
vadu pārstāvji 27. februārī
Krāslavā. Tur pēc Ludzas Invalīdu
biedrības un Eiroreģiona „Ezeru
zeme” iniciatīvas tika organizēta
diskusija, kuras fokusā – sociālā uz-
ņēmējdarbība (saīsināti – SU).

Ekonomiskā un finanšu krīze
Latvijā pastiprināja dažādas sociālās
problēmas: bezdarbu un tā radītās
sekas, neefektīvu veselības sistēmu,
emigrācijas problēmas, sociālo at-
stumtību un vides degradāciju.
Latgalē tās ir īpaši izjūtamas.
Sociālā uzņēmējdarbība ir viens no
veidiem, kā rast risinājumu sociā-
lajām problēmām. Tādēļ Ludzas
Invalīdu biedrības īstenojamā pro-
jekta „Darbs ir dzīve” ietvaros tiek
organizēti SU popularizēšanas un
veicināšanas pasākumi, tostarp arī
divas reģionālās diskusijas – pērn
Ludzā un šogad Krāslavā.

Ieskatu par SU attīstību pasau-
lē, Eiropā un Latvijā diskusijas da-
lībniekiem sniedza LLU pasnie-
dzēja, ekonomikas doktore Lāsma
Dobele. Minot konkrētus piemē-
rus, viņa skaidroja, ka SU ir „uz-
ņēmējdarbības veids, kura priori-
tāte ir risināt sabiedrībai nozīmī-
gas sociālās vai vides problēmas,
nodrošinot uzņēmuma finansiālo
pastāvēšanu un ilgtspējību. Turklāt
būtiski sociālajā uzņēmumā ie-
saistīt sociāli jūtīgos sabiedrības
grupu indivīdus”.

Diskusijas moderatore TV žur-
nāliste Lāsma Zute, kas seko līdzi
sociālās uzņēmējdarbības attīstībai
Latvijā, zināja minēt tikai vienu
Latgalē zināmu sociālo uzņēmumu
– „SinaVita”. Tas ir Ludzas Invalīdu
biedrības dibinātais uzņēmums, kurā
cilvēkiem ar invaliditāti, jaunajām
māmiņām un bezdarbniekiem pirm-
spensijas vecumā ir iespēja iesais-
tīties adītās produkcijas ražošanā.
„SinaVitas” pārstāve Ilona Seņkova
pastāstīja, ka uzņēmumā strādā pa-
šnodarbinātās personas, jo SU ne-
spēj nodrošināt sociālās garantijas
darbiniekiem finansējuma trūkuma
dēļ. Šobrīd Latvijā nav radīta at-
bilstoša tiesiskā bāze sociālās uz-
ņēmējdarbības regulēšanai. SU
darbojas pēc tādiem pašiem prin-
cipiem kā tradicionālie uzņēmēji un
savā starpā konkurē.

Mūsu valstī pastāv nelieli at-
balsta mehānismi un nedaudzi fi-
nanšu instrumenti uzņēmējdarbī-
bas konkurētspējas palielināšanai
un darba ražīguma uzlabošanai, to-
mēr tie nav paredzēti sociālās uz-
ņēmējdarbības vides attīstībai.
Labklājības ministrijas Darba
tirgus politikas departamenta ve-
cākā referente Ingeborga Linde
informēja diskusijas dalībniekus
par atbalstu, ko valsts plāno sniegt
sociālās uzņēmējdarbības veicē-
jiem un izmēģinājuma projektu.
kas tiks īstenots no 2016. gada 1.
janvāra. Pasākuma dalībniekus

visvairāk interesēja pilotprojekta
nosacījumi un atbalsta veidi. 

Vai sociālā uzņēmējdarbība
veicinātu Latgales attīstību?
Latgales Plānošanas reģiona
Attīstības Padomes priekšsēdētā-
ja Alīna Gendele uzdeva šo jau-
tājumu pasākuma dalībniekiem, un
pati pārliecinoši apgalvoja: Jā! SU
veicinātu nodarbinātību un mazi-
nātu sociālo atstumtību darba tir-
gū, mazinātu nabadzību un veici-
nātu uzņēmējdarbību kopumā.
Bet ir vēl kāds sāpīgs jautājums:
vai Latgalē būs cilvēki, kas īstenos
sociālās uzņēmējdarbības pasā-
kumus?

Savukārt diskusijas dalībnieki
gribēja zināt, kādu atbalstu SU ir
gatavas sniegt pašvaldības. Alīna
Gendele atbildēja, ka SU noteik-
ti varētu saņemt:

Atlaides nekustamā īpašuma no-
doklim,

Informatīvo atbalstu un palī-

dzību kontaktu veidošanā;
Palīdzību telpu nomas jautāju-

mos un atvieglojumus maksai par
telpu īri;

Pašvaldību speciālistu konsul-
tācijas.

Sarunas tēma bija aktuāla, dis-
kusija izvērsās dinamiska. Tika ģe-
nerētas vairākas sociālās uzņē-
mējdarbības idejas, apspriesti ie-
spējamie šķēršļi un meklēti risi-

nājumus to pārvarēšanai. Izrādījās,
ka klātesošo vidū bija komersan-
ti, kas būtībā nodarbojās ar sociā-
lo uzņēmējdarbību, bet to neapzi-
nājās. 

Diskusijas dalībnieki atzina, ka
valdībai ar steigu vajadzētu atzīt un
stiprināt sociālos uzņēmumus kā

īpašu grupu ne vien tāpēc, lai no-
šķirtu šo uzņēmējdarbības veidu no
citiem, bet arī tāpēc, ka šis ir efek-
tīvs risinājums ieilgušu problēmu
risināšanai. 

Eksperte Lāsma Dobele pie-
bilda: Sociāli jūtīgo sabiedrības
grupu cilvēkiem sabiedrības pa-
rasti nedod iespēju izaugt. SU va-
rētu sniegt šiem cilvēkiem iespē-
ju un sekmētu ne tikai profesionālo
izaugsmi, bet arī personīgo. Vai tad
tas neveicinātu visa reģiona un arī
valsts izaugsmi? Pamēģināsim at-
bildēt uz šo jautājumu ar uzņēmī-
bu un uzdrīkstēšanos, veidojot so-
ciālos uzņēmumus!

TV sižetu „Sociālā uzņēmēj-
darbība Latgalē – iespējas un izai-
cinājumi” var noskatīties Latgales re-
ģionālās televīzijas interneta vietnē
www.lrtv.lv. Fotomirkļi no pasāku-
ma skatāmi Ludzas Invalīdu bied-
rības mājaslapā www.ludzasib.lv.

Svetlana Rimša,
projekta vadītāja

Projektu Nr.
2012.EEZ/PP/1/MEC/012
„Darbs ir dzīve” finansiāli 
atbalsta Islande, Lihtenšteina

un Norvēģija, Latvijas Valsts un
Ludzas novada pašvaldība.
www.sif.gov.lv www.eeag-

rants.lv www.eeagrants.org

Sociālā uzņēmējdarbība Latgalē – iespējas vai izaicinājumi? 

Ik gadus ļaudis izdzīvo gadskārtas mistēriju, kuras ri-
tuāli sasien pagātni ar tagadni un dod milzīgu enerģijas plūs-
mu nākotnei. Rituālam piemīt neiedomājams spēks, kas sin-
hronizē tautas vibrācijas ar Dieva laisto pasauli. Senā gad-
skārta, kurā viss ir saskaņots ar Saules ritu, ir tradīcija, ko
mūsu tauta ir saglabājusi no aizlaikiem. Un tā nebūt nav
tikai pagātne, vēsture. Izprotot Saules kalendāra jēgpilno
un sakrālo nozīmi, tauta var gadu tūkstošiem senās tradī-
cijas un rituālus uzturēt dzīvus arī šodien. 

Latviešiem, tāpat kā citām Saules tautām, ir svarīgi ie-
vērot savus gada aktīvo dienu rituālus – dziesmas, dejas,
dievestību godināšanas, - jo tie attiecīgajā gadalaika brīdī
saslēdz cilvēka enerģijas ar Zemes, Saules un Visuma ener-
ģijām. Vecās enerģijas tiek nodotas pārstrādei, saņemot jau-
nas nākamajam dzīves posmam, nākamajam gada ciklam.

Kad saule ir tik augstu pakāpusies Debesu kalnā, un die-
nas garums ir tik liels, ka sāk pārspēt nakti, tad svin Lieldienu
– pavasara saulgriežus. Ārējā gaisma sāk pārspēt iekšējo
gaismu.  Šajā laikā svarīgi ir svētīt rītausmu un Saullēktu
– apzināties darāmos darbus un plaukstās ielaist rīta gais-
mu, nesteidzoties iedalīt laiku sev, savai dvēselei.  Rīta ener-
ģija ir ļoti stipra. Saullēktu sagaidot guļus, spēcīgā ener-
ģija cilvēku spiež pie zemes – gada garumā tas izpaužas
kā uzkrāts nespēks. Ja atrodamies vertikāli, esam kalns starp
debesīm un zemi, kuru caurstrāvo un uzlādē jaudīgā Saules
enerģija. Jo īpaši svarīgi celties pirms Saulītes latviešu tra-
dīcijā ir Lielajā dienā, jo tad lācis savu miegu atdod gulē-
tājam. Agrajās rīta stundās darītais ir ar tālejošu spēku. Kā
šajā rītā dzīvosim, tā visu gadu turpināsim.

Pavasara  saulgrieži ir īpašs brīdis Saules ritējumā – Saule
lec teiksmainajā Austras kokā, kas simbolizē tiekšanos uz
augšējo jeb Dieva pasauli. Zeme mostas. Kokiem rit su-
las, mežā rosās dzīvā radība, putni vij ligzdas un piepilda
gaisu ar savām dziesmām. Visa daba līksmi atmostas jau-
nam dzīvības ciklam.

Lielās dienas atribūtiem ir kopīga iezīme – apļa forma,
Saules forma. Tradicionālā olu ripināšana un čaumalu pār-

sišana attēlo atbrīvošanos no ieslodzījuma, piedzimšanu.
Krāsainās, stiprās olu čaumaliņas izmantojamas kā aiz-
sardzības līdzeklis. Tās var nēsāt kabatā vai somā, nobērt
sētmalē vai ielikt mašīnā. Kādu vēstījumu liksim, kādā no-
domā to darīsim, tādu rezultātu saņemsim.

Lieldienu dainas runā par zelta, sudraba un baltām olām.
Šīs krāsas simbolizē Dieva, Māras un Laimas enerģijas.  Ir
ļoti svarīgi, lai mēs izmantojam Lieldienu rituālus, lai pār-
slēgtos no sudraba enerģijas, kas valdīja kopš Veļu laika,
uz zelta enerģiju – uz gatavošanos vasaras sezonas darbiem
– sēšanu, kopšanu, pļaušanu. Uz darbošanos kopā ar Dievu
savas materiālās labklājības uzlabošanai.

Pavasara saulgriežos jeb Lielajā dienā, kad daudzinām
Saulīti, tiek svinētas arī krustabas Dievam, kurš ir dzimis
Ziemassvētkos.  Cilvēks, kas piedzimis Meteņos, jau ir ap-
jautis Dieva esamību un, iespējams, arī savu misiju Visuma
telpā. Un šī misija ir uzturēt harmoniju pasaulē, saskaņu starp
cilvēku un Dievu, starp cilvēku un Dabu, saskaņu ar līdz-
cilvēkiem un pašam ar sevi.  Lieldienu jaukākā izprieca ir
šūpošanās, kas simbolizē teiksmās minēto šūpuļa kāršanu
Dievam. Šūpošanās kustību cilvēki nav izgudrojuši savā prā-
tā, bet gan noskatījušies dabā. Labība, vējā šūpojoties, lē-
nām nobriest. Lieldienas rītā Saule dejo un šūpojas! Atdarinot
šo kustību, ļaudis ticēja, ka vairo auglības spēku. 

Gaisma un tumsa ir nonākusi līdzsvarā, tas ir savā ziņā
apstāšanās brīdis, kas jāpārvar. Tāpēc šūpošanās palīdz da-
bai iekustināt dzīvības spēku. Jo augstāk šūposies, jo ražī-
gāks būs jaunais darba cēliens. Šūpojoties mēs ļaujamies vē-
jam. Un vējš attīra prātu. Palūgsim vējam, lai tas izpūš visu
lieko un atbrīvo vietu radošajām domām, jaunām idejām un
risinājumiem! Palīdzēsim Saulītei, uzšūposim kalnā!

Pavasara saulgrieži astronomiski ir 20.–22. martā. Tās
arī ir tās enerģētiski spēcīgās dienas, kad, veicot atbilsto-
šus rituālus, varam smelties spēku nākamajam darba cē-
lienam. Tā kā pašlaik kristiešiem ir gavēnis, mēs to ņemam
vērā, tāpēc nekādu lielo trādirīdi nerīkosim.  Tas būs vai-
rāk meditatīvs, iedvesmas pasākums. 

Aicinām visus, kas vēlas kopā ar mums apjaust Saules
svarīgo lomu cilvēka dzīvē, darbā, dziesmā, rotaļā,- uz
Ludzas Novadpētniecības muzeju svētdien 22. martā pulk-
sten 14:00. Floriste Valentīna Svarinska radošajā darbnī-
cā pamācīs, kā izgatavot žagaru ligzdiņas Lieldienu galda
dekorējumam un krāsainas aprocītes bērniem Lieldienu svi-
nībām. Izmēģināsim kādu neierastu olu krāsošanas veidu,
patrenēsimies „olu” ripināšanā. Pagaršosim Valentīnas ga-
tavotās tējas un saimnieces garšīgo miežu putru. Čaklie pir-
tī gājēji varēs iegādāties Valentīnas sietās pirts slotiņas, bet
saimniecēm būs iespēja papildināt garšvielu krājumus.

Tā kā Lieldienas tautas tradīcijā ir īpašas ar to, ka aici-
na cilvēkus uz tikšanos, savstarpēju iepriecināšanu, arī sava
ziemas laika rokdarbu izrādīšanu, - lūdzu velciet mugurā
savu roku darinājumus vai atnesiet un izrādiet, kādas skais-
tas lietas esat garajos ziemas vakaros izgatavojuši! Tas ro-
sinās un iedvesmos citus!

Celsimies kopā ar Sauli! Audzēsim sevī Sauli! Uz tik-
šanos Saules godināšanas svētkos! 

Isnaudas folkloras kopa

Saules godināšanas svētki

Foto: Diskusija bija dinamiska (Lāsma Dobele – no kreisās, Lāsma
Zute – no labās)

Foto: Alīna Gendele pārliecināta, ka sociālā uzņēmējdarbība vei-
cinās reģiona attīstību

Foto: Latgaliešu uzņēmība un uzdrīkstēšanās + valsts atbalsts =
reģiona attīstība
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No 18.-22. februārim Vācijas pilsētā Minhenē noti-
ka starptautiskā tūrisma izstāde „f.re.e. 2015”, kurā
Latvijas stendā strādāja arī Latgales tūrisma speciālisti.

Vācija Latvijai ir augsti prioritārs tūrisma tirgus un
Minhenes izstāde „f.re.e.” ir visvairāk apmeklētākā tūrisma
izstāde gala patērētājiem Dienvidvācijā, tāpēc dalība tajā no-
zarei ir tiešām nozīmīga. Latvijas nacionālo stendu pozicionēja
sauklis “Latvia. Best Enjoyed Slowly” jeb “Izbaudi Latviju
nesteidzoties!”, kas atbilst Latvijas piedāvājumam tūristiem
un vācu tūristu pieprasījuma raksturam. Latvijas stends īpa-
ši popularizēja kultūras un dabas tūrisma, veselīga dzīvesveida
un aktīvā tūrisma iespējas. Galvenie interesenti bija cilvē-
ki gados un ģimenes ar bērniem. Šogad izstādi apmeklēja
vairāk nekā 118 000 cilvēku no Vācijas, Austrijas, Šveices,
viņiem savos stendos 1200 dalībnieku no 60 valstīm piedāvāja
ceļojumus gan uz eksotiskajiem galamērķiem, kā Āfrika,
Latīņamerika, Jaunzēlande, Arktika, gan uz tuvajiem gala-
mērķiem kā Baltijas valstis, Polija, Ungārija, Čehoslovāki-
ja, Bulgārija Itālija, Turcija u.c. 6 izstāžu zālēs brīvā laika
pavadīšanai un ceļojumiem apmeklētāji varēja izvēlēties gan
jaunāko modeļu automašīnas, gan lieliskus kemperus, tel-
tis, velosipēdus, laivas un citu aprīkojumu, gan iegūt infor-
māciju saviem plānotajiem ceļojumiem, atrast jaunu interesantu
ceļojumu galamērķi, ko apceļot nākotnē.

Lai gan daudzi bažījās par situāciju un drošību Baltijā,
nepārprotami bija jūtama izstādes apmeklētāju interese par
Latviju, salīdzinoši ar pagājušo gadu stenda apmeklētāju
skaits noteikti bija kuplāks. Latvijas stendā strādāja un sa-
vus piedāvājumus popularizēja Latgales, Kurzemes,
Zemgales, Vidzemes, Rīgas, Jūrmalas tūrisma speciālisti,
Viesnīcu un restorānu asociācijas, kempingu asociācijas un
VSIA „Latvijas Koncerti” pārstāvji.

Visvairāk apmeklētāji uzdeva jautājumus par apskates

objektiem, velomaršrutiem, atpūtas iespējām, nokļūšanu un
maršruta sastādīšanu, valodu prasmēm. Visvairāk līdzpa-
ņemtie materiāli bija Rīgas un Latvijas karte, Latgales tēla
brošūra ar skaistajām fotogrāfijām, Latgales reģiona ko-
pējā un pierobežas kartes, kulinārā mantojuma brošūra, ma-
zāk atsevišķie novadu kartes un bukleti. Pilnīgi noteikti var
teikt, ka vācu tūristiem ir vēlme ceļot uz Latviju un iepa-

zīties ar līdz šim nezināmo Latgali, kas galvenokārt pie-
saistīja ar skaistām ainavām un dabu, kultūrtūrisma objektiem
un garšīgiem nacionālajiem ēdieniem.

Paredzams, ka Latgalē vācu tūristu skaits nākotnē tur-
pinās pieaugt, jo jau 2014. gadā katrs ceturtais Marko Rotko
centra ārvalstu apmeklējās bija no Vācijas, viesnīcās un ci-
tās tūristu mītnēs apkalpoto vācu tūristu skaits palielinā-
jās par 37,5 %, veidojot gandrīz 12 % no visa ārvalstu tū-
ristu tirgus Latvijā. 

Vāciešu nakšņojumu skaits bija 208 000 nakšu(2013.),
kas arī ir viens no lielākajiem ārvalstu tūristu nakšņojumu
rādītājiem, Latviju apmeklēja pāri par 100 tūkstošiem vācu
tūristu. Daļa no viņiem ceļo pa visām trim Baltijas valstīm,
daļa ceļojumā izbauda Rīgu, bet daļa apzināti dodas uz Latvijas
laukiem izbaudīt neparasti skaistās ainavas, zaļo dabu, brau-
cot ar velosipēdiem, atpūtu pie jūras vai ezeriem, laivoša-
nu pa upēm, kā arī lēnām izceļot lauku rajonus, nakšņojot
viesu mājās, viesnīcās, ciemojoties amatu darbnīcās, izbaudot
lauku labumus un kulināro mantojumu. Gandrīz visi cenšas
iekļaut Līgo svētku vai folkloras festivālu, Dziesmu svētku
pasākumus savos ceļojumu laikos. Latvijas Tūrisma attīs-
tības valsts aģentūras pārstāvji pauž noteiktu nostāju, ka nā-
kotnē jāturpina uzturēt vāciešu interese un jāpiedalās tūris-
ma izstādēs Hamburgā un Minhenē, mūsu lauku reģionu vie-
su māju un objektu īpašnieki varēs spriest pēc šīs tūrisma
sezonas, lai arī tā nesolās būt viegla, sakarā ar izveidojušos
politisko situāciju Eiropā. Gatavosimies uzņemt tūristus pēc
labākās sirdsapziņas, un tas noteikti nesīs atdevi!

Līga Kondrāte,
Latgales reģiona tūrisma asociācijas 

Ezerzeme valdes priekšsēdētāja
Ludzas novada TIC vadītāja

TŪRISMS

Tūrisma izstādē Minhenē aicina ceļotājus uz Latgali

SPORTS

Ludzānieši ķer lielo
zivi Lietuvā

Zemledus makšķerēšanas sezona tuvojas noslēgumam.
Četriem ludzāniešiem labā atmiņā paliks makšķerēšanas
sacensības Lietuvā, mūsu sadraudzības pilsētā Moletai.
Staņislavs Narnickis, Gundars Rullis, Ēriks Kučāns un Ivars
Cavro piedalījās Moletu pašvaldības rīkotajās vērienīga-
jās sacensībās. Tur bija, ko redzēt un varbūt arī pamācīties. 

Sacensības notika trīs dienas. Piedalījās 89 makšķernieki
no visiem apkārtējiem rajoniem, jo šis pasākums divdes-
mit gadu laikā, kad tas tiek organizēts, ieguvis lielu po-
pularitāti. Klātesošie izbauda daudzveidīgu programmu: ne

tikai makšķerēšanu, bet arī koncertu, gadatirgu ar visām tā
izdarībām. Šoreiz sarīkojums bija arī sākums lielam pro-
jektam ar nosaukumu „Zivju paradīze”, tāpēc bija atbrau-
cis arī Lietuvas Vides aizsardzības ministrs, piedalījās čet-
ru vietējo pašvaldību priekšsēdētāji. 

Apbalvojumus saņēma pirmo 10 vietu ieguvēji. I vie-
tas ieguvēja loms bija visai pieticīgs – tikai pusotrs kilog-
rams vīriešu konkurencē un 800 grami veiksmīgākajai dā-
mai. Mūsējie godalgotajās vietās netika, bet tas īpaši ne-
sarūgtināja. Uzņemšana bija viesmīlīga, un no kaimiņiem
var kādu ideju arī aizņemties. Varbūt sacensības var rīkot
Ludzas Mazā ezera krastā un programmu nodrošināt arī līdz-
jutējiem un ziemas aktīvās atpūtas cienītājiem?

Vanda Žulina,
korespondente

Februāra pēdējā dienā jau septīto gadu uz Lielā Ludzas
ezera ledus notika zemledus makšķerēšanas sacensības „Lielā
Ludzas ziemas zivs 2015”. Rīgas apkaimē zemledus mak-
šķerēšana jau beigusies, bet pie mums todien ledus uz eze-
ra vēl pietiekami biezs: 20 – 25 cm. 

Piedalījās 8 komandas – 23 makšķernieki. Dalībnieku
skaits šoreiz salīdzinoši neliels (savulaik rekords – 60 da-
lībnieki), jo vienlaikus notika arī Latgales kausa izcīņa uz
Feimaņu ezera, tieši šai dienā savas sacensības rīkoja arī
robežsardze, Pureņu pagasts. Laiks silts, visi gribēja paspēt
uz pēdējā drošā ledus.  

Laika apstākļi sacensībām labi: bezvējš, plus divi grā-
di, naktī uzsnidzis. Četru stundu laikā bez loma palika ti-
kai daži. Labāk veicās tiem, kuri izvēlējās vietu tuvāk kras-
ta niedrēm.

Pirmās trīs vietas ieguva viesi. Vislabākais rezultāts šo-
reiz komandai no Preiļiem, kuri mūsu sacensībās piedalī-
jušies vairākkārt. Vitālijs Plivda, Broņislavs Plivda un Ivars
Bogotais kopā izvilka 6 kg 497g zivju (visvairāk bija rau-
du).  Broņislavam – iespaidīgākais loms – 3,158 kg. Viņi
arī ieguva uzvarētāju kausu, medaļas un dāvanas.

II vietā komanda „Leduslāči” no Viļāniem.  Viņu loms –
3, 440 kg. III vietā rēzeknieši – komanda „Rapala” ar 2,510 kg.

Tūlīt aiz līderkomandām palika rēzeknietis Aivars Savickis,
kurš komandā bija viens pats. Viņa loms svēra 2,471 kg.

Ludzāniešiem šoreiz neveicās tik labi. Pie godalgām viņi
netika. Mazākais loms četru stundu laikā bija ap 200 grami.
Kā jau tas parasti dzīvē notiek, - veiksme nesmaida visiem.

Īpašās organizatoru balvas saņēma sacensību jaunākie
dalībnieki: Nils Dobrovoļskis un Guntis Bogotais.
Ludzānietim Nilam ir 10 gadi, bet makšķernieka pieredze
jau uzkrāta: šīs viņam bija jau ceturtās sacensības.

Protams, kā parasti īpašā piemiņas balva tika pasnieg-
ta makšķerniekam, kurš izvilcis vislielāko zivi. Tas izrā-
dījās Aleksandrs Krasutins no Viļāniem.  Viņš izvilka 369
gramus smagu plaudi. Teiksiet, ka nav nekāda milzīgā zivs,
bet šai brīdī tā bija vislielākā. 

Tradicionāli pēc sacensībām visi tiek cienāti ar zivju zupu.
Tiek spriests turpmāk šo notikumu padarīt vērienīgāku, pa-
plašinot sarīkojuma programmu.

Sacensības organizē sporta klubs „Latgols” (Staņislavs
Narnickis), atbalsta Ludzas novada pašvaldība, SIA
Nastal; Rasa; Vasals VV. Sacensības palīdz organizēt,
un tiesneša pienākumus tradicionāli pilda Anatolijs
Petrovs, Valsts vides dienesta Rēzeknes pārvaldes ve-
cākais inspektors.

Makšķerēšanas sacensībās veicās viesiem
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faktiem un cilvēkiem!
Par publicētajiem faktiem un skaitļiem atbild rakstu autori.
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Maketēts un iespiests SIA „Latgales druka”

Foto: Svetlanas Žalukas darinātie ziedi

3. martā, gatavojoties Starptautiskajai sieviešu die-
nai – 8. martam, Briģu pagasta bibliotēkā notika li-
terāri muzikālā tikšanās „No visas sirds”. Gribas at-
zīmēt, ka bibliotēkas lielākais lasītāju skaits ir sie-
vietes. Tieši tāpēc, lai vēlreiz veltīt viņām uzmanī-
bu, pateikties par aktīvu lasīšanas interesi, interesi
pret bibliotēkas darbu, atsaucību, bija organizēta tik-
šanās ar talantīgiem vīriešiem – dzejnieku, pedago-
gu, vēsturnieku un novadpētnieku Vladimiru
Marudenoku no Istras un muzikantiem – Viktoru un
Denisu Kustroviem no Ludzas.

Maigie apsveikuma vārdi, kuri bija veltīti 8. mar-
tam, tika caurvīti ar dzeju par sievieti, mīlestību, skais-
tumu, pavasari. Akordeona un saksofona skaņas ie-
plūda sirdīs ne tikai ar pazīstajām melodijām, bet arī
ar karstām jūtām. 

Foto: Viktora un Denissa Kustrovu uzstāšanās

Pasākumu papildināja izstādes. Fotoizstāde par
2014. gada Briģu bibliotēkas pasākumiem un pagasta
notikumiem. Īpaši iepriecināja un apbrīnoja
Svetlanas Žalukas (rotas un pušķi no polimēra māla)
un Allas Turakovas (rotas no pērlēm) radošo darbu
izstādes. Patīkamu iespaidu atstāja Natālijas
Maslovskas-Meļņikas glezna ar zīmuli. Arī jaukajām
dāmām atmiņai tika uzdāvinātas pavasara piespraudes-
puķes, kas kā spilgti pilieni rotāja viņu tērpus.

Nobeigumā sievietes dalījās ar savām rudens vel-
šu konservēšanas receptēm un laipni piedāvāja sa-
vus „šedevrus” degustācijai: ļoti gardi, neparasti sa-
lāti un marinādes, ogu vīni, ievārījumi, medus kū-
kas. Vīrieši, mūsu viesi ar komplimentiem novērtē-
ja mūsu mājsaimnieču meistarību. 

Foto: Vladimirs Marudenoks lasa savu dzeju

Silta sagaidīšana, piepildīta ar pavasari, labu vārdu
vēlējumiem sievietēm, mūziku, jauniem iespaidiem
mūsu sirdīs paliks uz ilgu laiku. Jo reizēm tik ļoti pie-
trūkst draudzīgas uzmanības, cieņas pret vecumu, jau-
nas tikšanās ar interesantiem cilvēkiem. Paldies,
Vladimiram, Viktoram un Denisam par uzstāšanos,
Svetlanai un Allai par spēju ar savām rokām radīt
skaistumu, Andrejam par materiālo palīdzību,
Aleksandram, Ivaram un Svetlanai par palīdzību.
Visiem liels paldies par piedalīšanos un labsirdību. 

Taisnība ir dzejniekam, kurš uzrakstīja: maigumu
un mīļumu, smaida siltumu un sievietes acu mirdzumu
var salīdzināt ar pavasara saulītes spilgtajiem stariem.
Sagaidiet pavasari ar smaidu, ar svētkiem!

Alla Dolgovska,
Briģu bibliotēkas vad.

Briģos pavasari sagaida 
ar smaidu, ar svētkiem!

Ir noslēdzies XIV Starptautiskais Vizuālās mākslas
konkurss „Es dzīvoju pie jūras”. Konkursā šogad tika
iesniegti 3916 darbi. Tajā piedalījās bērni un jaunieši
no 24 valstīm: Latvijas, Lietuvas, Igaunijas, Polijas,
Vācijas, Ungārijas, Serbijas, Slovēnijas, Horvātijas,
Rumānijas, Bulgārijas, Ukrainas, Moldovas,
Baltkrievijas, Krievijas, Kazahstānas, Azerbaidžānas,
Uzbekistānas, Ķīnas, Turcijas, Irānas, Indijas,
Indonēzijas un Singapūras. No Latvijas piedalījās 197
mācību iestādes, iesniedzot 2364 jauno autoru darbus. 

No J. Soikāna Ludzas mākslas skolas uz kon-
kursu tikai aizsūtīti 27 autoru darbi. Trīs jaunie māk-
slinieki ir saņēmuši Atzinības: 1. klases audzēknis
Robijs Cabulis, sagatavošanas grupas audzēkne
Daniela Zvonņikova un JSLMS absolvents, tagad
Pildas pamatskolas 9. klases audzēknis Artūrs Šroms.

Šodien, 13. martā, LĪVU AKVAPARKĀ notiek
konkursa laureātu apbalvošana un konkursa labāko
darbu izstādes atklāšana.

Robijs Cabulis (7 gadi) „Tētis, es un brālis pie
jūras”

Artūrs Šroms piedalījās arī Latviešu valodas aģen-
tūra izsludinātajā radošo darbu konkursā „Mani sep-
tiņjūdžu zābaki stāv kaktā ar putekļiem apklāti”, kurā
tika aicināti piedalīties vispārizglītojošo un profe-
sionālo izglītības iestāžu skolēni. Jaunietis tika starp
labākajiem!

Kā atzīst J. Soikāna Ludzas mākslas skolas pe-
dagogi, Artūrs vienmēr izceļas ar savu iniciatīvu
piedalīties vizuālās mākslas radošo darbu konkursos.
Viņš arī prasmīgi liek lietā mākslas skolā iegūtās
zināšanas, prasmes un iemaņas zīmējuma kom-
pozīcijas izveidē un vizuālo izteiksmes līdzekļu iz-
vēlē.

Artūrs Šroms (14 gadi) „Atpūta pie jūras augu gadu”

Sagatavoja 
Svetlana Rimša,

sabiedrisko attiecību speciāliste

Jauno mākslinieku radošie sasniegumi

„Ludzas Novada Vēstu” lasītāju
ievērībai

Pašvaldības informatīvais izdevums „Ludzas novada Vēstis”
pieejams speciāli aprīkotajos statīvos šādās vietās:

- Ludzas novada pašvaldības ēkās Raiņa ielā 16 un 16A,
Ludzā;

- Visās novada pagastu pārvaldēs;
- Visās novada bibliotēku lasītavās;
- „Vesta S” veikalā Latgales ielā 240b, Ludza;
- Veikalā „Sākums A” Kr. Barona ielā 41, Ludzā;
- Tirgus paviljonā, Tālavijas ielā 11a, Ludzā;
- SIA „Ludzas apsaimniekotājs” Kr. Barona ielā 49, Ludzā;
- „Vesta S” veikalā Tālavijas ielā 104, Ludza;
- Veikalā „Centrs” Stacijas ielā 30, Ludzā;
- SIA „Ludzas medicīnas centra” poliklīnikā 18. Novembra

ielā 17, Ludzā;
- Veikalā „Rausis” Latgales ielā 51, Ludzā;
- SIA „Ludzas maiznīca” kafetērijā Dagdas ielā 17, Ludzā;
- „Mājas virtuvē” (SIA „Gala M) Krāslavas ielā 2b, Ludzā.
Atgādinām, ka informatīvais izdevums „Ludzas novada Vēstis”

tiek izplatīts bez maksas.
Nākamais numurs iznāks 27. martā.
Izdevumu varat lasīt arī internetā – Ludzas novada pašvaldī-

bas mājaslapā www.ludza.lv.
Sekojiet notikumiem Ludzas novadā arī sociālajos tīklos:
Facebook - https://www.facebook.com/LudzaLv
Twitterī - https://twitter.com/LudzaLv
Draugiem.lv - http://www.draugiem.lv/ludzalv/

Līdz 15. martam Isnaudas Tautas namā noritēs radošo darbu iz-
stāde. Tajā no plkst. 11:00 līdz 14:00 skatāmi gan prasmīgo pagas-
ta iedzīvotāju, gan lietišķās mākslas meistaru darinājumi.

Ludzas Novadpētniecības muzejs kopā ar Ludzas novada pašvaldības
psiholoģi Viktoriju Maškancevu organizē “Mīlošo vecāku skolu”
– tas ir 4 nodarbību cikls ģimenēm ar 7 – 11 gadus veciem bērniem.
Kopīgo nodarbību laikā bērni un viņu vecāki ar dažādu uzdevumu
palīdzību mācīsies izpaust sevi, stiprināt savstarpējo saikni un sapratni.
Pirmā nodarbība Ludzas Novadpētniecības muzejā notiks 2015. gada
21. martā plkst. 13:00. Nodarbības ilgums 1, 5 - 2 h. Pārējās trīs
nodarbības plānotas 28. martā, 4. aprīlī un 11. aprīlī.

No 2015. gada 24. marta līdz 1. aprīlim muzejs aicina ap-
meklēt muzejpedagoģisko programmu “Lieldienas Latgales
sētā”, kas paredzēta sākumskolas audzēkņiem. Programmas
laikā bērni mācīsies krāsot olas un iepazīs Lieldienu svinēša-
nas tradīcijas.

Pieteikšanās iepriekš pa tālruni 65723931.
Ludzas novada pašvaldības skolu un pirmsskolas iestāžu au-

dzēkņiem programma ir bezmaksas, pārējo skolu audzēkņiem
– 0,50 EUR (1 audzēknim), pirmsskolas iestādes audzēknim
- 0,25 EUR.

Paziņojums 
Šā gada 27. martā plkst. 10:00 Bērnu un jauniešu centra

zālē (Tirgus ielā 22, Ludzā) notiks Ludzas pensionāru biedrī-
bas „Līdzdalībai nav vecuma” biedru kopsapulce.

Darba kārtībā:
1. Valdes atskaite par 2014. gadu
2. Revīzijas komisijas ziņojums.
3. Darba plāna 2015. gadam apstiprināšana.
4. Dažādi jautājumi.

Biedrības „Līdzdalībai nav vecuma” valde
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Слова, которые завораживает
музыка, становятся песнями, а
плавный переход игривого рит-
ма песни превращается в танец.
Таков основной мотив XI
Латвийского праздника Песни и
танца школьной молодежи. Ждем
с нетерпением и тщательно го-
товимся к этому празднику.

В ожидании
праздника

24 февраля, по предложению
Лудзенской городской гимназии,
в Лудзенском Народном доме со-
стоялся концерт „Собираемся на
праздник Песни и танца”. В нем
приняли участие все школьные
танцевальные коллективы го-
рода Лудзы, фольклорные ан-
самбли и хор. 

Всего в концерте приняли
участие 12 коллективов: 7 из
ЛГГ, 2 – из Лудзенской Музы-
кальной основной школы, 1 - из
ДЮЦ. Самое большее количе-
ство танцоров из ЛГГ: 7
танцевальных коллективов -
„Žiks”, один -„Žeperi”. Фольк -
лорных коллективов в Лудзе
два: в ЛГГ и Музыкальной ос-
новной школе. ЛГГ смешанный
хор „Campanella” является
единственным на территории
бывшего Лудзенского района.
В репертуаре хора есть 24 пес-
ни. Смотр хоров состоится в
апреле.

В течение полутора часа в
концерте около 250 танцоров и
певцов демонстрировали свои
навыки. В этот раз концерт оце-
нивали родители, который был
посвящен им. В начале меро-

приятия поздравили руководи-
телей коллективов: Элиту
Романовску, Любу Шантаре,
Инесе Микаскину, Сармите
Стапуле, Айну Кайрову, Даце
Тиховску, Илгу Таукачу, кон-
цертмейстера хора Викторию
Гаврилину. Программу вели
ученики ЛГГ Эрика Кузьмина и
Эдвинс Мекшс.

Также танцоры первый раз
станцевали в новых народных
костюмах, которые уже сшиты
нескольким коллективам, а для
некоторых коллективов их еще
шьют.

В мае будут
известны

участники
Праздника

песни и танца
Смотр танцевальных кол-

лективов в Лудзе прошёл 6 мар-
та. За неделю до этого один та-
нец, который нужно было по-
казать жюри, выбрали руково-
дители коллективов, второй
выбирали сами танцоры.
Именно со смотра в Лудзе ко-
миссия отбора начала свою ра-
боту. Им необходимо оценить
все исполнения Латвийских
танцевальных школьных кол-
лективов. В празднике смогут
принять участие лучшие, около
половины от всех танцоров.

Результаты отборочного смот-
ра коллективов народных танцев
в Лудзенском крае на большой
концерт праздника Песни и тан-
ца школьной молодежи «Достать
до радуги».

„Žiks” коллектив ЛГГ, 2
класс – 40, 7 пунктов – диплом
I степени;

„Žiks” коллектив ЛГГ, 1
класс – 41, 7 пунктов – диплом
I степени, обоими коллективами
руководит Эвита Романовска.

„Atvasītes” коллектив
Лудзенской Музыкальной ос-
новной школы, 1 – 4 класс – 40,
2 пункта, диплом I степени, ру-
ководитель коллектива Сармите
Стапуле.

„Žiks” коллектив ЛГГ, 3
класс – 37, 2 пункта – диплом II
степени;

„Žiks” коллектив ЛГГ, 4
класс – 35, 5 пунктов – диплом
II степени; обоими коллективами
руководит Люба Шантаре.

„Žiks” коллектив ЛГГ, 5 b
класс – 39 пунктов – диплом II
степени, руководитель Эвита
Романовска.

„Žiks” коллектив ЛГГ, 5 - 6
класс – 36 пунктов – диплом II
степени, руководители Эвита
Романовска и Инесе Микаскина.

„Žeperi” коллектив ДЮЦ, 7 –
9 класс – 41, 7 пунктов – диплом
I степени, руководитель Сармите
Стапуле.

„Žiks” коллектив ЛГГ, груп-
па средней школы – 38 пунктов
– диплом II степени, руководи-
тели Эвита Романовска и Инесе
Микаскина.

Какие из этих коллективов бу-
дут танцевать в праздничной ат-
мосфере на концерте в Риге,
узнаем только в мае, когда жюри
оценит все танцевальные кол-
лективы школьников Латвии. 
Спасибо всем за работу!

Ванда Жулина,
корреспондент

ПО ДОРОГЕ НА ПРАЗДНИК
ПЕСНИ И ТАНЦА

Спасибо руководителям коллективов!

Утвержден бюджет
Лудзенского краевого

самоуправления на 2015 год
26 февраля, на заседании думы одним из самых важных вопросов

был об утверждение бюджета Лудзенского краевого самоуправ-
ления на 2015 год. Как информировала, во время заседания, за-
меститель руководителя по бюджетным вопросам Финансового
и бухгалтерского отдела Анастасия Нюкша, прогнозируемые об-
щие доходы бюджета самоуправления 11 038 565 EUR. Большую
часть его составляют поступления от подоходного налога с на-
селения 4332 207 EUR и дотация из фонда выравнивания финансов
в размере 2 858 726 EUR.

Прогнозируемые общие расходы основного бюджета
Лудзенского краевого самоуправления 11 081 616 EUR, фак-
тические расходы 2014 года - 14 190 439 EUR.

Продолжение – на следующей странице

Получите ответы на важные
вопросы в прямом эфире ТВ

17 марта в прямом эфире телеканала
Re:TV в 18:45 на Ваши вопросы ответит
председатель Лудзенской краевой думы
Алина Генделе (Латгальская партия).

Интересующие Вас вопросы вы мо-
жете задать во время прямого эфира по
телефону 64622859, или до начала пе-
редачи отправить их по электронной поч-
те lrt.zinas@lrtv.lv или prese@ludzaspils.lv.

Внимание! Прямые эфиры Re:TV в настоящее время до-
ступны только абонентам наземного телевидения.

Приглашаем на дискуссию 
за круглым столом!

Лудзенское краевое самоуправление 26 марта приглашает жи-
телей на дискуссию за Круглым столом.

В этот раз подискутируем на две темы:
� Запланированные ремонтные работы в многоквартирных

жилых домах на 2015 год;
� Возможности подачи горячей воды в летний период в Лудзе.
Дискуссия начнется в 17:30 по адресу: улица Райня 16 А, Лудза,

в актовом зале на 1-ом этаже.

Актуальную информацию о происходящем в
Лудзенском крае вы можете услышать в радио пе-
редачах:

- радио „Ef-Ei” (91,4 FM) каждую среду в 12:30 в переда-
че „Актуальности Лудзенского края” (с повторением в чет-
верг и в пятницу в 9:30);

- „Латгальское радио” (103 FM; 95,2 FM; 95,8 FM; 99,5 FM)
каждую среду в 12:30 в передаче „ Новости Лудзенского края”
(с повторением в четверг в 9:05).

Внимание! Орудуют осквернители кладбищ
Лудзенское краевое самоуправление получило информацию от Государственной инспекции по

защите памятников культуры о том, что в Лудзенском крае продолжаются или уже произошли дей-
ствия по разрушению древних кладбищ. Руководители волостных управлений края в настоящее
время проводят обследования древних кладбищ, чтобы проверить состояние защиты археологи-
ческих памятников культуры находящихся на территории края. В Лудзенском крае - 57 археоло-
гических памятников культуры Государственного значения, в том числе 34 старинных кладбища.

Самоуправление призывает жителей быть внимательными и беречь места упокоения предков
от осквернения! Если на вашей собственности вы видите человека, который работает с металло-
детекторами и устройствами по выемки земли, в целях своей безопасности не приближайтесь к
копальщику, а немедленно обращайтесь в полицию (112). Также, если Вы обнаружите разруше-
ния (вырытые ямы) на древних кладбищах, просим сообщить об этом в Государственную ин-
спекцию по защите памятников культуры Латгальского регионального отделения (тел. 64625159,
26392723), в Лудзенскогое краевое самоуправление (тел. 65707400, 26176892) или в полицию.

Распределение расходов основного бюджета 
на 2015 год
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Чтобы не переплачивать за
разницу воды

С 1 января ООО „Ludzas apsaimniekotājs” в городе Лудзе нача-
ли выполнять изменения в правилах МК 09.12.2008 № 1013, кото-
рые определяют порядок поправок, в каком многоквартирном доме
владельцы квартир будут рассчитываться за услуги. Они пред-
усматривают, что при наличии разницы расхода воды между цент-
ральным счетчиком и счетчиками в квартирах, производится пе-
рерасчет потребления, разделив разницу пропорционально числу
отдельных квартир.

Такой порядок в стране действовал уже весь прошлый год, но в
Лудзе в 2014 году прошла верификация счетчиков квартир и домов,
а также прошла установка счетчиков в квартирах, где счетчики до
сих пор не были установлены. Результаты первого месяца непри-
ятно удивил жителей многих домов, так как разница воды а, сле-
довательно и счета за воду, оказались неожиданно большими. Почему
так произошло? Что делать, чтобы не пришлось переплачивать?
Объясняет ситуацию ООО „Ludzas apsaimniekotājs” и отвечает на
вопросы жителей член правления Андрис Липацис.

Назовите, пожалуйста, основные причины возникновения
разницы показателе потребления воды!

- Во-первых, возможно жильцы квартир не сдали показания счет-
чиков, которые нужно отмечать и сдавать ежемесячно, точно в по-
следний день месяца.

- Во-вторых, сданные сведения не соответствуют реальной си-
туации (например, указано, что потребляется 3 кубометра, а по фак-
ту израсходовано 5кубометров).

- В-третьих, переданы округленные показания счетчика, хотя по-
казания счётчика в последний день месяца нужно снимать и пе-
редавать с точностью, включая цифры, которые появляются после
запятой.

- В-четвертых, разница может возникнуть, если в доме произошла
авария в системе водоснабжения в результате чего возникает утеч-
ка воды. В этом случае представитель аварийной службы и стар-
ший по дому составляет акт о пролитом количестве воды и это ко-
личество воды не засчитывается в счет за канализацию.

Не пропадает ли разница, если показания центрального счет-
чика меньше, чем сумма счетчиков квартир? Есть жильцы, ко-
торые проплатили вперед.

- В счете эта разница отображена со знаком минус. Она делит-
ся на все квартиры и в счете- рассчитанная сумма соответственно
меньше. Однако больше, чем зафиксировано на счетчике платить
не следует.

Зачем платить за соседей, если квартиросъемщик добросо-
вестно выполняет все условия

- Нужно помнить, что это совместная собственность, это и есть
ответ на вопрос.

Но правила предусматривают также, что в случаях, если арен-
датор не передавал показания счетчика в течение трех месяцев под-
ряд и не позволил проверить показания счетчика, или счетчик на
воду или пломба повреждены, а также в том случае, если счетчик
вообще не установлен, то разница, которая возникла в доме, будет
разделена только между этими квартирами и добросовестным арен-
датор не нужно будет платить.

В каких домах самая большая разница в показаниях?
- В январе из 102 многоквартирных домов города 18 были такими,

где разница была больше, чем 20% от общего расхода воды. В этих
домах специалисты ООО „Ludzas apsaimniekotājs” на основание за-
явления, ищут причины - почему возникла такая разница. Возможно,
что в этом доме есть какое-то нелегальное подключение или какая-
то другая причина. В течение двух месяцев это нужно выяснить.

Если разница в доме небольшая - 2-3 кубометра, она может воз-
никнуть также в том случае, если в квартире капает кран, если есть
какая-то маленькая утечка из бачка туалета. Эта разница делится
на все квартиры и в счетах появляется - как маленькая сумма, но
все же сантехнику в своей квартире стоит проверить.

Думаю, что вступления в силу этих правил сделают владельцем
квартир более ответственными, более заинтересованными в общем
имуществе, также будут найдены все нелегальные подключения.
В некоторых домах их уже удалось выявить.

Продолжение с 9-ой страницы
Наибольшие расходы предусмотрены для обес-

печения образования 4 905 596 EUR. 
В доходы основного бюджета включены целе-

вые дотации самоуправления на основное, среднее
образование, на интересы частичного образования,
оплату труда педагогических работников учебной
программы для 5-6-летних детей и обязательные
государственные взносы социального страхования,
финансирование дошкольного образовательного
учреждения „Rūķītis” на период с 1 января по 31
августа.

В 2015 году из финансовых средств само-
управления педагогам дошкольных образователь-
ных учреждений, педагогам музыки, искусства и
из государственных финансируемых дотаций пе-
дагогам искусства, музыки и образования по ин-
тересам ставка заработной платы повышена на 20
EUR и предусмотрены доплаты за 3 и 4 степень ка-
чества.

На оплату труда педагогических работников вы-
делены средства из основного бюджета само-
управления на общую сумму 130 740 EUR, в том
числе:

- Лудзенской Музыкальной основной школе - 35
175 EUR,

- Лудзенской художественной школе им. Ю.
Сойкана - 35 928 EUR,

- Спортивной школе Лудзенского края - 18 246
EUR, 

- Детско-юношескому центру Лудзенского
края - 27 012 EUR,

- Лудзенском 2-й средней школе  - 8 565 EUR,
- Истренской средней школе - 5 814 EUR.
Финансирование текущих расходов обеспече-

но на уровне предыдущего года, дополнительно
предусмотрены средства на электроэнергию.

Для обеспечения предварительного финанси-
рования и софинансирование для реализации про-
ектов, будут направлены средства основного бюд-
жета самоуправления на общую сумму 422,5 тыс.
EUR, а также необходимо будет занять средства из
Государственной кассы для следующих проектов:

- Реновация Лудзенского Народного дома - 250
тыс. EUR,

- Реконструкция синагоги в Лудзе - 332,4 тыс.
EUR, 

- Развитие Лудзенской городской инфраструк-
туры - 774 тыс. EUR,

- На приобретение транспортного средства - 50
тыс. EUR.

206 тыс. EUR предназначены на текущие и ка-
питальные ремонты, на работы по реконструкции.
208 тыс. EUR запланированы на софинансирова-
ние многоквартирных жилых домов для утепления
и приведения в порядок дворов.

Общие доходы специального бюджета

Лудзенского краевого самоуправления состав-
ляют 527 345 EUR, а общие расходы - 590 226
EUR.

Целевые дотации дорожного фонда на 2015 год
- 495 345 EUR, в т.ч. на 23 709 EUR больше, чем
в прошлом году.

Ожидаемый доход от налога на природные ре-
сурсы и общая сумма накопления этого дохода за
предыдущие годы 55100 EUR будет использоваться
на мероприятия по охране природы – на толоку для
приведения в порядок территории края.

Полученные доходы от аренды прав на рыбал-
ку 7 927 EUR будут использованы для восстанов-
ления рыбных ресурсов, для реализации проектов
по обхозяйствованию озер.

Важный раздел бюджета самоуправления - со-
циальная защита. Средства ЕС для поддержки в слу-
чае безработицы 93 346 EUR.

Помощь самоуправления по предоставлению раз-
личного рода социальных пособий в целом пла-
нируется на сумму 512 600 EUR. По сравнению с
2014 годом на 36,5 тыс. EUR больше.
Предусмотренные средства на выплаты пособий
ГМИ были увеличены на 15,7 тыс. EUR. 

В этом году пособия жителям квартир плани-
руется предоставить на общую сумму 130 тысяч
EUR.

Утвержден бюджет Лудзенского
краевого самоуправления на 2015 год

    

  

  

 

 

 

 

 

“ ”, ,  
.,  .,    

    

 6860 001 0303, 0,087 ,  

    

 860 001 0303 001  

    

 6860 001 0303 002 

1521,63 

EUR 

152,16 

EUR 

15.04.2015 

 13.00 

“ ”, ,  
.,  .,    

    

 6860 001 0077, 0,6958 ,  

    

 6860 001 0180 002 

5113,93 EUR 511,39 

EUR 

15.04.2015 

 14.00 

“ ”,  ., 
 ,    

    

 (  ) 

68500070292 – 0,6088 . 

1123,17 EUR 112,32 

EUR 

15.04.2015 

 10.00 

Аукцион по продаже недвижимости
Лудзенское краевое самоуправление проводит открытый устный аукцион по продаже недви-

жимого имущества с повышающим шагом:

Заявку на участие в аукционе необходимо по-
дать после момента публикации объявления в га-
зете „Латвияс Вестнесис” до 14 апреля 2015 года
14.00 (в 415 каб., ул. Райня 16, Лудза).

Претендентам, у которых есть преимуще-
ственное право покупки, просьба в течение ме-
сяца с момента публикации уведомления в газе-

те “Латвияс Вестнесис” подать заявление о по-
купке недвижимости.

Место проведения аукциона — улица Райня 16,
Лудза, Лудзенское краевое самоуправление, (3-
й этаж, малый зал).

Телефон для справок: 65707410; 26430058.

Из Рунторты в Мартиши будем
ездить на удобном автобусе

Организатор общественного транспорта Лудзенского краево-
го самоуправления Илга Граде информирует об изменениях, ко-
торые ожидают пассажиров маршрута Рунторт - Мартиши. В фев-
рале представители комиссии: специалисты думы, Дорожной по-
лиции, ГАО „Latvijas valsts ceļi”, „Ludzas ATU” и ООО „Ludzas
apsaimniekotājs” рассмотрели все рекомендации жителей, объехали
маршрут, зафиксировали, где нужно поменять дорожные знаки,
что еще нужно изменить, чтобы маршрут был по возможности бо-
лее удобен для большего количества пассажиров.

Маршрут Рунторт - Мартиши по желанию жителей планиру-
ется продлить до Романдовы. На пути в Рунторт автобус от ули-
цы Райня до улицы Латгалес („Meталиста”) будут ездить по ули-
це Биржас (улица также останется с односторонним движением,
только будет изменено направление). На обратном пути автобус
будет курсировать от улицы Латгалес по улице Лиепаяс до ули-
цы Райня. Также, как и раньше, автобус будет курсировать толь-
ко по рабочим дням и по субботам в дни базара, т. к. в выходные
дни пассажиров очень мало. „Ludzas ATU” приобрело 22-ух мест-
ный автобус, который будет обслуживать этот маршрут. 
В настоящее время вся документация передана на согласование.
Планируется, что эти изменения будут реализованы с начала апре-
ля. Следите за информацией!

Подготовила Ванда Жулина



11

13 марта  2015  года Nº 5  (61) Вести Лудзенского Края

Объявлен конкурс МАЛЫХ
ПРОЕКТОВ КУЛЬТУРЫ

Лудзенское краевое самоуправление с 2 марта до 23 марта 2015
года объявляет конкурс Малых проектов культуры. В конкурсе при-
глашаются принять участие культурно-образовательные учрежде-
ния, общественные организации Лудзенского краевого самоуправ-
ления. Каждый претендент имеет право подать одну заявку на про-
ект, реализация которого предусмотрена в Лудзенском крае и ре-
зультаты которого имеют общественно важное преимущество для
края. Срок реализации проектов – со 2 апреля по 30 ноября 2015 года.

На реализацию проекта Лудзенское краевое самоуправление вы-
деляет финансирование в размере 100%. Общий бюджет проекта дол-
жен составлять не менее 150 EUR и не более 500 EUR. Общее фи-
нансирование программы 3 555 EUR.

Заявки по проектам нужно подать лично или отправить по поч-
те в соответствии с объявленными сроками конкурса в Управление
образования, культуры и спорта Лудзенского краевого самоуправ-
ления. Положение о конкурсе и форма заявки доступны в Управление
образования, культуры и спорта Лудзенского краевого самоуправ-
ления (по рабочим дням с 10:00 до 16:00), на домашней странице
www.ludza.lv в разделе „Положения”.

Объявлен конкурс «Стань
предпринимателем в

Лудзенском крае!»
С 3 марта этого года Лудзенское краевое самоуправление объявляет

конкурс бизнес-идей «Стань предпринимателем в Лудзенском крае»,
в котором приглашает участвовать юношей и девушек в возрасте от
18 до 25 лет, которые хотят создать свое предприятие и/или за-
интересованы в получении соответственных навыков, знаний и опы-
та в предпринимательской деятельности. 

Цель конкурса – дать авторам бизнес-идей нужные знания, раз-
вивать навыки и мотивировать их совершенствовать свои бизнес-
идеи до полноценных бизнес-планов, которые были бы воплоще-
ны в создание жизнеспособных предприятий.

Трем победителям конкурса, будут присвоены денежные призы:
1-е место – 800 EUR;
2-е место – 650 EUR;
3-е место – 550 EUR.
Денежный приз можно использовать для покрытия расходов

регистрации и основания предприятия.
Более подробная информация о конкурсе бизнес-идей «Будь

предпринимателем в Лудзенском крае» доступна на домашней
странице www.ludza.lv в разделе «Uzņēmējdarbība».

Светлана Римша
специалист по связям с общественностью

В Лудзенском крае во время
летних каникул молодежь будет

трудоустроена
26 февраля этого года Лудзенская краевая дума утвердила программу

летней занятости для учеников школ Лудзенского края, которая пред-
усматривает в летние каникулы 2015 года трудоустроить учеников в
возрасте от 15 до 19 лет, которые в 2014/2015 учебном году учились
в общеобразовательных школах, учреждениях профессионального об-
разования или в приравненных к ним учебных учреждениях и дек-
ларированное место жительства которых в Лудзенском крае.

Цель программы способствовать занятости учеников Лудзенского
края во время летних каникул, дать возможность повысить прак-
тические навыки работы, узнать больше о профессиях и обрести пер-
вый практический опыт.

Юноши и девушки будут трудоустроены в период с 1 июня по
28 августа 2015 года. Рабочие места ученикам могут предлагать за-
регистрированные юридические коммерческие общества, учреждения
и общества капитала самоуправления, общества и негосударствен-
ные организации, которые осуществляют коммерческую деятель-
ность или мероприятия на территории Лудзенского края.

Мероприятия по занятости школьников в летний период орга-
низуются в два этапа:

Первый этап организует и финансирует Лудзенское краевое са-
моуправление из предусмотренных средств бюджета самоуправления
на 2015 г;

Второй этап организует Лудзенское краевое самоуправление при
сотрудничестве с Лудзенским филиалом ГАЗ, осуществляя мероприятие
активной занятости „Мероприятия занятости во время летних каникул
для лиц, которые получают образование в общеобразовательных, спе-
циальных или профессиональных учебных заведениях”.

Определено несколько ограничений программы:
участвуя в первом этапе конкурса, ученик по программе с фи-

нансированием самоуправления может быть трудоустроен у рабо-
тодателя не более 4 часов в день и не дольше чем 2 недели;

участвуя во втором этапе конкурса, ученик по программе с фи-
нансированием самоуправления может быть трудоустроен у рабо-
тодателя не более 7 часов в день и не дольше месяца;

плата ученику за 1 час работы не менее чем 2,477 EUR до упла-
ты налогов;

работодатель не может трудоустраивать своих родственников пер-
вой и второй степени (детей, братьев, сестер и внуков);

Отбор учеников и предложение рабочих мест:
1) Прием заявок работодателей – с 04.03.2015 по 31.03.2015
2) Публикация вакансий на www.ludza.lv – 03.04.2015
3) Прием заявок учеников – с 06.04.2015 по 15.05.2015
4) Расценивание заявок учеников – с 18.05.2015 по 23.05.2015
5) Объявление результатов ученикам – 25.05.2015
Более подробная информация о возможностях и условиях заня-

тости учеников Лудзенского края во время летних каникул доступ-
на на домашней странице Лудзенского краевого самоуправления
www.ludza.lv в разделе „Uzņēmējdarbība” - „Skolēnu nodarbināšana”.

ССЕЕЛЛЬЬЧЧААННААММ  ННАА  ЗЗААММЕЕТТККУУ

С 1 января этого года в силу уже вступили из-
менения к Закону о лесе, которые предусматривают,
что лесом считаются также сельскохозяйственные
земли площадью 0,5 га и более, где высота зарос-
лей кустов и деревьев достигла 5 метров и выше.
Необходимость поправок в Министерстве земле-
делия обосновали тем, что нужно осознавать и пра-
вильно управлять фактической площадью леса, а
не только той, которая отмечена в экспликации пла-
на границ земельного участка как лес.

Латгалия – против
Против этих поправок возразили многие само-

управления, особенно самоуправления Латгалии в
том числе депутаты Лудзенского края, а также
Крестьянский сейм. Уже в прошлом году, до того,
как изменения вступили в силу, председатель совета
Развития Латгальского региона планирования, Алина
Генделе подписала письмо президенту страны и в
Министерство сельского хозяйства, в котором об-
основала свои возражения: так как в Латгалии на-
ходиться больше всего территорий с зарослями ку-
стов и деревьев, предусмотренные поправки боль-
ше всего затронут именно фермеров наших краев,
которые уже не могут расширить свои сельскохо-
зяйственные площади. Восстановить землю тер-
риторий с зарослями кустов и деревьев в сельско-
хозяйственное производство будет очень сложно.
Такие поправки к закону пошли бы на пользу толь-
ко для крупных зарубежных предприятий лесного
хозяйства, так как это позволит очень легко пре-
вратить в лес используемые в сельском хозяйстве
земли. В последние годы более активными стали
молодые фермеры, которые обрабатывают такие пло-
щади зарослями кустов и деревьев, их действия так-
же будут ограничены. В письме было предложено
отложить вступление в силу нормы закона, по край-
ней мере на 10 лет.

Нас услышали
Первоначально эти возражения не были приня-

ты во внимание и поправки вступили в силу, тем
не менее, 12 февраля на заседании Сейма ЛР в сроч-
ном порядке во 2-ом чтение единогласно приняты
поправки в Законе о лесе, что является суще-
ственным шагом для облегчения возврата в про-
изводство сельскохозяйственной земли с заросля-

ми кустов и деревьев. На земле, которая в кадаст-
ровой информационной системе зарегистрирована
в качестве используемой в сельском хозяйстве, де-
ревья можно рубить в соответствии с установлен-
ными правилами рубки деревьев за пределами леса.
Таким образом, мы вернулись к предыдущим пра-
вилам. Поправки вступили в силу с 19 февраля те-
кущего года.

Инженер землеустройства Лудзенского краево-
го самоуправления Вильгельмс Кушнерс добавляет,
что на существующих землях, которые принадле-
жат и находятся во владении самоуправления, где
образовалось заросли кустов и деревьев площадью
до 0, 5 га, можно выпилить, согласовав с местны-
ми органами власти (ранее это нужно было согла-
совывать с лесником). Арендатор обращается в са-
моуправление с заявлением о расширении ис-
пользуемой в сельском хозяйстве земли, вырубает
и приводит в порядок заросшие площади.
Представитель самоуправления выезжает на дан-
ное место для оценки ситуации. Конечно, необхо-
димо сохранить ценные насаждения, например, та-
кие деревья как, дубы или клены, красивые бере-
зовые рощи. Приводить в порядок земли нужно с
мыслью о будущем. Эта маленькая победа являет-
ся свидетельством того, что в результате слияния
самоуправлений, есть свое влияние, появилась воз-
можность влиять на законодательство.

Еще одно письмо в защиту фермеров
Министру сельского хозяйства Я. Дуклавсу адре-
совано еще одно письмо, которое выражает возра-
жения фермеров против нового варианта карт ме-
нее благоприятных участков (MLA), в которых боль-
шая часть территориальных единиц Латгалии на-
значена не в третьей категории MLA, а во второй.
Это означает, что уменьшится объем поддержки за
каждый гектар сельскохозяйственной земли.
Уменьшение является существенным. Председатель
Лудзенского края Алина Генделе, при встрече с ми-
нистром сельского хозяйства хочет выяснить, по-
чему произошли эти изменения. Урожайность не
увеличилась, как и не уменьшилось расстояние до
порта и Риги.

Ванда Жулина,
корреспондент

Лудзенское отделение OOO «LLKC» приглашает всех заинтересованных посетить бесплатные
информационные семинары – «Актуальности налогового законодательства и Программы по развитию
села». Тема семинаров будет следующая:

Актуальности по платежам за землю в 2015 году (зелёный «zaļināšanas» фактор;  субсидии в
биологическом с\х-ве).

Заполнение годовой налоговой декларации за 2014 год.
Актуальности в законе о лесе и Европейские субсидии.
В марте в Лудзенском округе пройдут 3 семинара:
25.03.2015 – Рунданы, в зале Дома культуры, начало в 10:00
26.03.2015 – Пилда, в большом зале Дома культуры, начало в 10:00
31.03.2015 – Иснауда, в зале Дома культуры на 2-ом этаже, начало в 10:00.
Подробная информация: 
Беата Нарницкая, моб. тел. 25459538, эл-почта: beate.narnicka@llkc.lv; Мария Уржа, тел. 28368593.

Лудзенское отделение SIA «LLKC Центр консультаций и услуг по лесу» приглашает посетить
бесплатный информационный семинар «Европейское и Государственное законодательство и
изменения, которые относятся к обхозяйствованию полей и лесов».

На семинаре будет актуальная информация о налогах, о законодательстве в сельском и лесном
хозяйстве и Европейских субсидиях.

16.03.2015 – Истра, в зале Дома культуры, 10:00.
20.03.2015 – Нирза, в зале Дома культуры, 10:00.
Информация: Людвиг Карвелис, тел. 29411165; Мария Уржа, тел. 28368593.

Лолита Грейтане представляет Латгальскую партию, рабо-
тает в Финансовом комитете, депутат уже 4 –го созыва.

Как работник культуры, приоритетной задачей считаю ремонт
Народного дома. Я была во многих народных домах и к сожалению,
приходится признать, что Лудзенский Народный дом в настоящее вре-
мя, как визуально, так и по своим техническим возможностям отстает
даже от волостных учреждений культуры. Понимаю, что ремонт НД
потребует больших средств, однако эта работа больше не может быть
отложена. Если не удастся сделать все, то необходимо отремонтировать,
по крайней мере, большой зал и сцену. В будущем также нужно вло-
жить средства, чтобы обустроить подвальные помещения. В настоящее
время, всем коллективам не хватает места для репетиций.

Как работник образования, больше внимания уделяю поддерж-
ке талантливых учеников. Ценным считаю конкурс „Отличник края”,
хорошая традиция - прием у председателя думы лучших учеников
средних школ, награждение победителей олимпиад. 

(Продолжение на стр. 12)

Депутаты самоуправления - о
самом важном в жизни края

Нужно поддерживать талантливую молодёжь

Удалось добиться изменений в
Законе о лесе
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С моей стороны написано за-
явление о том, что нужно боль-
ше материально стимулировать
учителей, которые успешно
подготовили учащихся к госу-
дарственным олимпиадам. Это
большая работа, которую не-
обходимо оценить. Своего рода
согласна с министром образо-
вания Маритей Сейлей, что в це-
лом, уровень образования в на-
шей стране хороший, но не от-
личный. Над этим нужно рабо-
тать и высокие достижения в ма-
тематике, физике нужно по-
пуляризировать, также, как мы
это делаем в спорте, в сцениче-
ском искусстве. Именно от
этих талантливых молодых лю-
дей, зависит будущее страны.

Всегда настаиваю на том, что
самоуправление должно под-
держивать семьи с детьми.
Реальная помощь - это бес-
платные обеды. Если в следую-
щем году государство будет фи-
нансировать бесплатные обеды
4-х классов, то самоуправление
может продолжить традицию и
оплачивать обеды пятикласс-
никам. Это не только финансо-
вая поддержка родителям, но и

инвестиции в здоровье детей.
Считаю, что самоуправлению
нужно финансово поддерживать
все поездки школьников на
конкурсы, соревнования, где они
представляют свой край. В ны-
нешней думе политика в этой
области правильная.

Если меня спрашивают о бу-
дущем Лудзенского края, то са-
мое главное задание для нас
всех, начиная от руководства, яв-
ляется привлечение инвестиций
для создания производственных
предприятий. Самоуправление
своими силами, в одиночку это-
го сделать не может. 

Город своей ухоженностью в
настоящее время привлекателен
для всех- как для самих жителей,
так и для туристов, но пока здесь
нет рабочих мест, развитие
весьма ограничено. Место для
туризма привлекательно, но это
не может быть основным биз-
несом, туристический сезон
очень короток. Если мы хотим
чего-то большего, то и в этой
сфере требуются большие ин-
вестиции. В настоящее время ра-
бота думы происходит рацио-
нально, я рада, что по суще-
ственным вопросам депутаты
могут договориться.

Нужно
прислушиваться

к молодежи

Янис Ивуланс представляет
Латгальскую партию, рабо-
тает в комитете Территории и
развития

Я убедился, что работа депу-
тата - это работа команды, тем не
менее, есть вопросы, где при при-
нятии решения все решает один
голос и очень важно отстоять
свою точку зрения. Так, напри-
мер в свое время удалось до-
биться выделения средств на при-
обретение инструментов для

духового оркестра НД. Реновация
Лудзенского НД - это работа, ко-
торую составу нашей думы
нужно достичь, и об этом, на-
верное, сомнений нет ни у кого.

Думаю, что нужно поддер-
живать новые идеи. Кажется, что
в жизни города еще мало уча-
ствуют молодые люди, хотя у
них есть свои мысли и интере-
сы. В прошлом году я принял
участие в очень интересном ме-
роприятии, организованном в
Детско-Юношеском центре, где
молодые люди вели дискуссии
с депутатами. Там мы услыша-
ли около 30 интересных пред-
ложений. Некоторые из них ре-
ально осуществимы. Нужно
прислушиваться, зачастую, как
известно оригинальная идея
ценнее, чем деньги.

Поддерживаю развитие мо-
лодежного автоспорта.
Техническим видам спорта в це-
лом необходимо уделять больше
внимания. Работа кружка авто-
спорта ДЮЦ доказывает, что это
нужно. Не стоит жалеть средства,
на то, чтобы мальчишки могли
заниматься техникой, чтобы ис-
пользовали время с пользой.
Нужно поддерживать развитие
спорта и активного образа жиз-
ни, чтобы люди разных возрас-

тов могли найти себе подходящее
занятие. Это следует популяри-
зировать во всех возможных на-
правлениях. На этом я настаиваю
и буду поддерживать все пред-
ложения такого рода.

Я согласен с Эриком
Кондратсом, что надписи и
указатели в нашем старом городе
должны быть также на латгаль-
ском языке. Чтобы каждый, кто
к нам приезжает, сразу понимал,
что действительно попал в
Латгалию. Это нужно и для нас
самих. Наследие предков следует
держать в почете, а также под-
держивать силу духа. Другие за
нас это не сделают. 

Конечно, есть мелкие, но важ-
ные бытовые вещи, которые мо-
жет решить депутат. У дороги
вдоль Звиргзденского озера, в
районе дач нет пешеходной до-
рожки. Скорость движения здесь
не ограничена, но теперь уста-
новлен знак “Населенная зона”,
который ограничивает скорость.
Это удалось организовать. 

Обеими руками голосую за
приведение в порядок окру-
жающей среды, разнообразие
спортивной жизни и культуры в
нашем крае!

2 марта свой 95-й день рождения отпраздновала ста-
рейшая жительница Иснаудской волости Ванда
Домбровска. С юбилеем ее поздравили не только дети,
внуки и правнуки, но и от имени самоуправления управ-
ляющая волости Антонина Сьяксте.

- Никогда раньше не думала, что проживу столь дол-
гую жизнь. Раньше мне казалось, что 80 лет это уже мно-
го. Мои родители скончались гораздо моложе, чем я. Теперь
вся жизнь, кажется, прошла как сон. Так много увиден-
ного, что все уже не могу вспомнить. Хоть бы когда-ни-
будь было бы важное записано... Но что ж теперь! Теперь
уже все разговоры о настоящем, а не о прошлом. Всплывают
только какие-то отдельные события: детство в
Рунторте, в самом центре около школы, где был наш дом.
В те времена в Рунтортской школе училось много детей.
Думаю, что было около 100. В школу ходили со всех окрест-
ных деревень. Жаль, что теперь детей везде мало. Сын
Андрис работает директором в Сауснейской школе
(Эргльский край). Он тоже рассказывает, что с каждым
годом учеников становится все меньше, не только у нас.

Рунторт Ванде запомнился, как место, наполненное
счастьем: школа, построенный родителями дом, где вся се-
мья была вместе - папа, мама, две младшие сестры. Отец
был садовником, на которого выучился в Петрограде у ка-
кого - то генерала, умел и яблони прививать, и цветы вы-
ращивать.

До войны жизнь протекала спокойно, но потом все из-
менилось. Ванда помнит, как после войны было первое со-
брание, когда создавали колхоз. Как работала амбарщицей,
как ходила на работу до того момента, когда на свет появилась

первая доченька и сразу же после этого снова нужно было
возвращаться к своей работе. Никаких отпусков и пособий.
Работала всю жизнь, очень много и тяжело, ничего легко
не далось, теперь Ванда не может понять лень и жалобы
на трудную жизнь. Какое-то время с мужем и со всей семь-
ей они жили в Видземе, но затем снова вернулись в род-
ные края.

Самая большая гордость Ванды то, что в свое время ей
удалось помочь своим двум младшим сестрам получить об-
разование. Думала, что они всегда будут моложе и силь-
нее меня, но возраст почти ко всем пришел одновремен-
но - добавляет с сожалением Ванда.

Вместе с мужем выучили своих 3-их детей. До сих пор
Ванда считает главной ценностью семьи - хорошее обра-

зование и умственные способности. И сейчас, когда у нее
уже есть не только внуки, но и правнуки. Не думайте, что
хвастаюсь, но я очень рада, что все выросли порядочны-
ми людьми – признает юбиляр. И еще мне очень повезло,
что везде, где бы ни жили, вокруг окружали хорошие со-
седи и знакомые.

Сын Юрис (председатель Циблского края – прим. ав-
тора) живет неподалеку. Ванда следит за политически-
ми процессами. Радио включено с утра до вечера, поэтому
информирована обо всем. Лица политиков по телевизо-
ру уже не может хорошо разглядеть, так что радио это
большая ценность.

Сын Андрис и дочь живут дальше, приезжают реже,
но Юрис после работы – заезжает каждый день. Поэтому
старость Ванда может проводить в своем доме в Иснауде,
который когда-то с мужем покупали как временный дом,
но прожили в нем очень долго (еще одно доказательство
того, что временные варианты стабильнее – прим. авто-
ра). Самая большая беда за последние годы, о которой сле-
зы никогда не будут выплаканы, внезапная смерть внука
Дайниса. По жизни было много потерь, но это самая боль-
ная.

- За каждую прожитую неделю нужно радоваться, по-
тому что мы не можем знать, как долго еще осталось
жить. За мной теперь нужно всем ухаживать: сыну, не-
вестке. Хочется, чтобы им было легче, но что-то сделать
уже не могу. Год или два назад еще работала, но теперь
уже нет. Но в свои 95 лет Ванде есть что вспомнить, и есть
на кого положиться. Жизнь не прожита напрасно.

Ванда Жулина

Воспоминания 95 лет жизни – как сон

ННААШШИИ ЗЗЕЕММЛЛЯЯККИИ

ШШККООЛЛЬЬННААЯЯ  ЖЖИИЗЗННЬЬ
Результаты олимпиады Результаты олимпиады 

по химиипо химии
В олимпиаде по математике объеди-

нения Циблского, Лудзенского,
Карсавского, Зилупского края больше все-
го участников было из 9-классов – 15 уче-
ников, но в последующих классах чис-
ло химиков значительно уменьшилось:
из 10 классов задания по олимпиаде вы-
полняли 6 учеников средней школы, 2
ученика – из 11 классов и только 1 уче-
ник 12-го класса. Уровень сложности за-
даний - высокий. 

9 класс
I место с 19,5 п. – Ксения Якушенко,

Лудзенская 2-я ср, шк. уч. Инара
Баранова;

II место с 11 п. – Арвис Шматс,
Пушмуцовская осн. шк., уч. Рута
Трукшане;

III место с 9 п. – Санта Рупайне,
Межвидская осн. шк., уч. Ингуна

Пашане.Благодарность: Эвита Туча
(Лудзенская 2-я ср., шк. уч. И. Баранова);
Кристерс Кришанс (Карсавская ср. шк.,
уч. В. Туче); Лаура Буле (Мердзенская
осн. шк., уч. Л. Чигане); Иво Бурмейстерс
(Салнавская осн. шк., уч. Любка)

10 класс
I место с 17 п. – Людвигс Шпельковс,

Карсавская ср. шк., уч. Эдгарс Пукстс;
II место не было присуждено;
III место с 12, 5 п. – Карина Мавлина,

с 12 п. - Анастасия Moшеренока - обе уче-
ницы из Зилупской ср, шк. уч. Инна
Островска.

Благодарность: Гунтарс Лягушникс
(Циблская ср. шк., уч. Р. Трукшане)

11 класс
Места не были присуждены.
Благодарность: Сандра Буле

Зилупской ср, шк. уч. Инна Островска.
12 класс
Места не были присуждены.

На олимпиадеНа олимпиаде по немецкомупо немецкому
языку языку – – один участникодин участник

В олимпиаде по немецкому языку для
учащихся 8-х классов участие приняла
только одна участница - ученица ЛГГ
Мадара Козлова. Она получила 77 бал-
лов, что соответствует результату II-го ме-
ста. Учитель Мадары – Лига Батня.

Популярность немецкого языка в шко-
лах значительно сократилась.

Результаты олимпиады Результаты олимпиады 
по музыкепо музыке

Олимпиада по музыке в общеобразо-
вательных школах проходит только один
раз в несколько лет. Содержание этой
олимпиады делится на три части: 1-я
часть-прослушивание музыки, теория му-
зыки (письменно), пение и ритмизирова-
ние по нотам; 2-я часть - воспроизведе-
ние народной песни (по выбору ученика);
3-я часть - мультимедийная презентация
своей композиции, творческая аудио ви-

зуализация выбранного музыкального про-
изведения. Отдельно оцениваются уче-
ники, которые параллельно с учебой в об-
щеобразовательной школе учатся в му-
зыкальной школе, и ученики, которые не
учились в музыкальной школе.

I место с 49 п. – Даниелс Подолецс,
ЛГГ 7 кл, уч. Карина Демко-Сенькане;

II место с 47 п. – Агнесе Грейтане ЛГГ
6 кл., уч. Айна Кайрова;  Дайга
Абрамане, Циблская ср. шк. 8. кл., уч.
Дзинтра Топоркова;

III место с 39 п. – Ника Стеймакова,
Лудзенская 2-я ср. шк. уч. Ирина
Пригуна; Илута Яковлева – Пушмуцовская
осн. шк. уч. Инара Довгиалло.

Благодарность: Мадара Домарка,
Пушмуцовская осн. шк. уч. Инара
Довгиалло.

Подготовлено по информации 
Управления образования, культуры

и спорта Лудзенского края
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Каждые четыре года проходит
Государственный конкурс среди воспитанников
Латвийских музыкальных учебных заведений
профессионального направления образова-
тельной программы Духовых инструментов (де-
ревянные и металлические духовые инстру-
менты). Этот конкурс проводится в три тура: I
тур в школе, II – в регионе, III – на государст-
венном уровне.

27 января в Резекненской музыкальной сред-
ней школе Яниса Иванова прошел II этап. I ме-
сто присуждено воспитаннику Николая
Макаренко саксофонисту Даниелсу Подалецсу
(концертмейстер Инга Афанасьева), II место –
воспитаннице Инесе Апейнес флейтистке
Пауле Барановой (концертмейстер Марина
Марченока), III место – воспитаннику Инесы
Апейне флейтисту Дайрису Брилису (концерт-
мейстер Виктория Гаврилина) и воспитанникам
Николая Макаренко: саксофонисту Денису
Зиновьевсу и валторнисту Артурcу Питерансу
(концертмейстер Эрика Питеране).

Право на участие в III туре одержал Даниелс
Подолецс, Дайрис Брилис, Паула Баранова и
Артурс Питеранс. 

В феврале в Риге, в музыкальной школе им.
А. Домбровскиса состоялся III этап конкурса. 
Во II группе воспитанников игры на Саксофоне,

в условиях жесткой конкуренции Даниелс
Подолецс (учитель Николай Макаренко, кон-
цертмейстер – Инга Афанасьева) занял почетное
II место. 

Коллектив школы гордится этим успехом.
Спасибо всем учащимся и педагогам за проде-
ланную работу!

Подготовлено по информации Лудзенской
Музыкальной основной школы

Успех юных саксофонистов
В конце января в Латвийской Музыкальной академии Язепа

Витола уже в двадцатый раз состоялся конкурс молодых испол-
нителей духовых и ударных инструментов Латвийских музыкальных
школ, в котором приняли участие 160 юных музыкантов из 50-ти
музыкальных школ. Конкурс состоялся в группах среди 15-ти ин-
струментов. 

Лудзенскую Музыкальную школу представляли саксофонисты
Денисс Зиновьевс и Даниелс Подолецс, воспитанники педагога
Николая Макаренко (концертмейстер Инга Афанасьева). Они оба
заняли III место. Молодцы!

У исполнителей на духовых инструментах
хорошие результаты на конкурсе

государственного уровня

Приглашаем всех, кто за-
интересован в жизни Лудзенской
городской гимназии, заглянуть на
домашнюю страницу школы
www.ludzasgimnazija.lv. Там вы
найдете информацию о школь-
ных мероприятиях, например, о
праздновании Масленицы кол-
лективов каждого класса, о дне
Родного языка в школе, о том, как
первоклассники отметили 100

дней в школе, о межкраевых пе-
дагогических чтениях, которые
проходят по выходным. В фото-
галереи на домашней странице
находится серия фотографий
всех самых важных событий
школы. Конечно, на домашней
странице также имеется вся не-
обходимая информация о по-
вседневной жизни: расписание
занятий, обеденное меню и др. 

Вести Лудзенского края вы-
ходят всего дважды в месяц и в из-
дании мы рассказываем только о
самых важных и самых значимых
событиях, на домашней страни-
це вы можете следить за всеми ак-
туальными событиями. 

Недавно создана новая версия
страницы. Будем использовать
преимущества e – среды!

Ванда Жулина

На домашней странице гимназии –
самые важные новости школы

09:00 -15:00В Пилдском Народном
доме коммерческая выставка
книг– примут участие издательства
„Zvaigzne ABC“, Lauku Avīze, Jumava,
Nordik,  Avots, Divpadsmit и др.-  в фойе
Пилдского Народного дома
В заключение праздника покупате-
ли будут участвовать в розыгрыше
новых книг “Самый удачливый по-
купатель”.
10:30В Пилдскойосновной шко-
ле выставка творческих работ
школьников – в коридоре на 1-м
этаже Пилдской основной школы.
Для взрослых
11:00 Открытие Праздника кни-
ги- в зале Пилдского Народного дома
11:30“Latvijas Avīzes”публичное об-
суждение проблем здравоохране-

ния. Приглашен министр здраво-
охранения Гунтис Белевичс(СЗК),
примет участие советник премьер-
министра в вопросах здоровья
Ренарс Путниньш (Е) - в зале
Пилдского Народного дома
13:30“Каша со шпеком”для всех
участников ПраздникаКниги -в ко-
ридоре, на 1-м этаже Пилдского во-
лостного управления 14:00
Послеобеденный разговор с автором
“Секрет синей туфельки”, жур-
налистом и литератором Ингой
Еруме(Zvaigzne ABC) - в Пилдской
основной школе14:00“Как получить
космические субсидии?” Встреча
с автором “Sējas un ražas avīze” Арией
Рудлапой (Lauku Avīze) - в зале
Пилдского Народного дома

Для детей и молодежи
11:00 В Лудзенском управление
Государственной пограничной
охраныпоказательные выступления
кинологов
Государственной пограничной
охраны со служебными собаками
- на спортивной площадкеПилдской
основной школы.
11:00“Путешествие в Сказочный
мир” с Маей Степене (Юмава) -
в Пилдском дошкольном образова-
тельном учреждении 
11:30 “Ведьмочка Винния” в со-
трудничестве со Zvaigzni ABCи биб-
лиотекарем главной городской
Лудзенской библиотеки Илгой
Каупужe - в Пилдском дошкольном
образовательном учреждении 

12:00 “Как встречать и отмечать
праздники?”Журналистка Линда
Кусиня о праздничных традициях
в Латвии и в мире - В Пилдской ос-
новной школе.
12:00 Странные события и при-
ключения в книге Сигне Красковой
“Мастер игры” - в Пилдской ос-
новной школе.
12:00 “Язык в моей и твоей жиз-
ни?... Беседы с юристом-лингвистом
Айей Спридзане - в Пилдской ос-
новной школе
13:00 Обеденный перерыв для де-
тей и молодежи в столовой
Пилдской основной школы.
14:00 “Пасха в Синем сосновом
бору” Майя Степене (Юмава) - в
Пилдской основной школе.
14:00 “Праздничная ABC”- жур-
налистка Линда Кусиня о празд-
ничных традициях в Латвии и в мире
- в Пилдской основной школе.
14:00 “Час приключения и друж-
бы”гостит Сигне Кваскова(Юмава)
- в Пилдской основной школе.

Для всех
15:00“Мама животных или друг”
– у нас будет гостить “мама мед-
ведей”Велга Витола (Двенадцать)
- в зале Пилдского Народного дома
15:30 Розыгрыш новых книг
„Удачливый покупатель” - в зале
Пилдского Народного дома
В ЗАКЛЮЧЕНИЕ:
Музыкально-поэтический про-
щальныйпривет отдрузей и Циры
Толордавы - в зале Пилдского
Народного дома
Поддержали: президент Латвии
Андрис Берзиньш, Елгавская
типография, Латвийский Детский
фонд, ООО Drukātava, ООО ВЕ-
СТА-ЛК, „Единство“, общество
„Культурный центр поддержки и
- ICEJ Латвия”, Лудзенское крае-
вое самоуправление
Партнер: Информационная
поддержка:издания“Latvijas Avīze”,
“Местная Латгальская Газета”,
“Вести Лудзенского края”, www.lud-
za.lv, www.ludzasbiblio.lv.

В международный женский день в Лудзе прошел
смотр танцевальных коллективов Лудзенского края в
группе взрослых. 

В составе комиссии жюри были знакомые и про-
фессиональные деятели культуры: главный руководи-
тель праздника Танца, хореограф-постановщик Янис
Эрглис (председатель), эксперт Латвийского
Национального культурного центра искусства танца
Марута Aлпа, хореограф и главный руководитель празд-
ника Танца Илмарс Дрельс, Почетный главный руко-
водитель праздника Танца и хореограф Ингрида Эдите
Саулите, главный руководитель танцевальных коллек-
тивов Лудзенского края Сармите Стапуле.

В смотре приняли участие 14 танцевальных кол-
лективов из Циблского, Карсавского, Лудзенского и
Зилупского края, в том числе – 5 коллективов из нашего
края. Как признает Сармите Стапуле, коллективы на-
шего края в смотре стартовали очень уверенно. 

В группе F среди пожилых людей стартовал танце-
вальный коллектив сениоров Лудзенского Народного дома
„Atvasara” (руководитель Сармите Стапуле) - 43,3 пунк-
та и I степень. В группе Е среднего поколения участво-
вал танцевальный коллектив Иснаудского Народного дома
„Isnauda” (руководитель Янис Свикланс) – 44,2 пункта и
I степень, танцевальный коллектив среднего поколения
Народного дома Нюкшской волости „Klip-klap” (руко-

водитель Инесе Микаскина) – 35,2 очка и II степень. В
этих группах максимально количество баллов – 50 очков. 

В группе D среднего поколения стартовал танцеваль-
ный коллектив Лудзенского народного дома „Reizē” (ру-
ководитель Сармите Стапуле) заработав 55,3 пункта и по-
лучив Высшую степень. В группе B молодежных танце-
вальных коллективов, танцевал танцевальный коллектив
Детско-юношеского центра Лудзенского края „Žeperi” (ру-
ководитель Сармите Стапуле). Молодые люди получили
51,5 пункта и I степень. В этих группах максимальное ко-
личество баллов – 60.

Поздравляем всех танцоров и гордимся их выступ-
лением!

ООББЩЩЕЕССТТВВОО  ии  ККУУЛЛЬЬТТУУРРАА
14 Праздник книги

Лудзенского, Циблского, Карсавского и
Зилупского края

20 марта 2015 года
в Пилде, Лудзенский край

8 марта прошел танцевальный смотр
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Таким был основной во-
прос, который  обсуждали  пред-
ставители шести краев
Латгальского региона 27 февраля
в Краславе. Там по инициативе
Общества Инвалидов г. Лудза и
объединения 

Еврорегион «Озерный край»
было организовано обсуждение,
основное внимание в  котором
было уделено социальному
предпринимательству (сокра-
щенно – СП).

Вследствие экономического и
финансового  кризиса в Латвии
обострились различные соци-
альные проблемы: безработица
и ее последствия, проблемы, вы-
званные неэффективностью си-
стемы здравоохранения, про-
блемы эмиграции, социальное
исключение и деградация  сре-
ды. В Латгалии они особенно
чувствуются. Социальное пред-
принимательство является од-
ним из способов решения со-
циальных проблем. Поэтому в
рамках проекта «Работа – это
жизнь», осуществляемого
Обществом инвалидов г. Лудза,
организуются мероприятия, спо-
собствующие  популяризации
СП, в том числе были проведе-
ны две региональные дискуссии
– в прошлом году в Лудзе и в
этом году в Краславе. 

О развитии СП в мире,
Европе и Латвии участникам
дискуссии рассказала препода-
ватель ЛСУ, доктор экономиче-
ских наук Ласма Добеле.
Приведя конкретные примеры,
она объяснила, что СП «это вид
предпринимательства, прио-
ритетом которого является ре-
шение важных для общества со-

циальных проблем, обеспечение
финансовой устойчивости и су-
ществования компании. При
этом важно, чтобы в социаль-
ном предприятии были заняты
социально уязвимые индивиды
общества».

Ведущая дискуссии, теле-
журналист Ласма Зуте, которая
следит за развитием социального
предпринимательства в Латвии,
смогла назвать только одно из-
вестное в Латгалии социальное

предприятие – «SinaVita». Это
предприятие, основанное об-
ществом Инвалидов г. Лудза, где
люди с ограниченными воз-
можностями, молодые матери и
безработные предпенсионного
возраста имеют возможность
участвовать в изготовлении
трикотажных изделий.
Представитель «SinaVita»
Илона Сенькова рассказала, что
в работе предприятия уча-
ствуют самозанятые работники,
так как СП не в состоянии обес-
печить социальные гарантии для
сотрудников ввиду отсутствия
финансирования. В настоящее
время в Латвии отсутствует со-
ответствующая правовая  осно-
ва для регулирования деятель-
ности социального предприни-
мательства. СП работают  на тех
же принципах, что и тради-
ционные предприятия  и кон-
курируют между собой.

В нашей стране существуют
лишь некоторые механизмы
поддержки и немногие финан-
совые инструменты для повы-
шения конкурентоспособности
предпринимательской деятель-
ности и повышения производи-
тельности, но они не предна-

значены для развития бизнес-
среды социального предприни-
мательства. Ингеборга Линде,
старший эксперт Департамента
политики рынка труда
Министерства благосостояния
проинформировала участников
дискуссии о той поддержке, ко-
торую государство намерено
предоставлять осуществляю-
щим социальное предпринима-
тельство и о пилотном проекте,
реализован которого начнется с
1 января 2016 года. Участников
дискуссии наиболее заинтере-
совали условия проекта и виды
поддержки СП.

Внесёт ли социальное пред-
принимательство вклад в раз-
витие Латгалии? Председатель
Совета развития Латгальского
региона планирования Алина
Генделе задала этот вопрос
участникам дискуссии, и сама
ответила на него утвердительно.
СП содействовали бы занятости
и снижению социальной изо-
лированности на рынке труда,
сокращению бедности и разви-
тию  бизнеса в целом. Но есть

и другая болевая точка – най-
дутся ли в Латгалии  люди, ко-
торые будут осуществлять со-
циальное предприниматель-
ство?

В свою очередь, участники
дискуссии хотели знать, какую
поддержку СП готовы оказать
самоуправления. Алина Генделе
ответила, что СП, безусловно,
смогут получить:

Скидки на налог на недви-
жимость;

Информационную поддерж-
ку и помощь в области форми-
рования контактов;

Помощь в вопросах аренды

помещений и скидки на аренду;
Консультации специалистов

самоуправления.
Так как тема была актуальной,

обсуждение было динамичным.
Были предложены многочис-
ленные идеи, обсуждались воз-
можные проблемы и решения
для их преодоления. Оказалось,
что среди присутствующих
были предприниматели, которые
занимаются социальным  пред-
принимательством, но не дога-

дывались об этом.
Участники дискуссии при-

знали, что правительству сле-
довало бы срочно  признать и
укреплять социальные пред-
приятия в качестве особой
группы, не только для того, что-
бы отличить этот вид предпри-
нимательства от других видов
бизнеса, но и потому, что это эф-

фективное решение уже давно
существующих проблем.

Эксперт Ласма Добеле доба-
вила: «В обществе обычно нет
возможности роста для соци-
ально незащищённых групп на-
селения. СП могли бы дать этим
людям такую возможность и
способствовали бы не только
профессиональному, но и лич-
ному росту». Разве это не спо-
собствовало бы развитию всего
региона, а также государства в
целом? Давайте попробуем от-
ветить на этот вопрос предпри-
имчивостью и решительностью
и создадим социальные пред-
приятия!

Телевизионный сюжет
«Социальное предпринима-
тельство в Латгалии – возмож-
ности и проблемы», можно по-
смотреть на сайте Латгальского
регионального телевидения
www.lrtv.lv. Фотографии с ме-
роприятия можно посмотреть на
сайте общества инвалидов г.
Лудза www.ludzasib.lv.

Светлана Римша, 
руководитель проекта

Проект №
2012.EEZ/PP/1/MEC/012

«Работа – это жизнь» осу-
ществляется при финансовой
поддержке Исландии,
Лихтенштейна и Норвегии,
Латвии и самоуправления
Лудзенского края

www.sif.gov.lv www.eeag-
rants.lv www.eeagrants.org

Социальное предпринимательство в Латгалии –
возможности или проблемы?

Астрономическое Весеннее равно-
денствие наступает 20 -22 марта. Это
сильные энергетические дни, когда про-
водя соответствующие ритуалы, можно
черпать силы для следующего трудово-
го периода. С учетом того, что в настоя-
щее время у христиан проходит пост, мы
не будем организовывать шумное празд-
нование. Это будет более медитативное,
вдохновляющее мероприятие. 

Приглашаем всех, кто хочет вместе с
нами осознать важную роль Солнца в
жизни человека, в работе, в песне, в игре
- в воскресение 22 марта в 14:00 в
Лудзенский Краеведческий музей.
Флорист Валентина Сваринска в твор-
ческой мастерской будет учить, как из-
готовить гнездышко из веток для деко-
рации Пасхального стола и цветные брас-
леты для детей на праздник. Испробуем
необычных метод окраски яиц, потре-

нируемся в игре - катание „яиц”.
Отведаем приготовленный Валентиной
чай и вкусную перловую кашу хозяйки.
Любители бань смогут приобрести так
называемые банные веники связанные
Валентиной, а хозяйки смогут пополнить
свои запасы приправами.

Так как, Пасхальные народные тра-
диции особенны тем, что люди пригла-
шают друг друга на встречи для достав-
ления взаимного удовольствия, для по-
каза своего рукоделья за зимний период
- пожалуйста, наденьте изделия своего ру-
коделия или принести показать, какие кра-
сивые вещи у вас получились за время
длинных зимних вечеров! Это будет сти-
мулировать и вдохновлять других!

Будем вставать вместе с Солнцем!
Будем растить в себе Солнце! До встре-
чи на празднике почитания Солнца! 

Иснаудский фольклорный коллектив

Праздник почитания солнца

Фото: Давайте не бояться проблем  и использовать воз-
можности!

Фото: Обсуждение было динамичным

Фото: Возникли многочисленные идеи по поводу деятель-
ности СП
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ТТУУРРИИЗЗММ

18 -22 февраля в немецком городе Мюнхене про-
шла международная туристическая выставка „f.re.е.
2015 ”, на которой на Латвийском стенде работали так-
же специалисты по туризму из Латгалии.

Германия для Латвии является высоко приоритетным рын-
ком туризма и выставка в Мюнхене „f.re.e.” является самой
посещаемой туристической выставкой для потребителей
Южной Германии, поэтому участие в ней действительно важ-
но. Латвийский национальный стенд представлял лозунг
“Латвия. Best Enjoyed Slowly” или “Не спеша насладись
Латвией!”, что соответствует предложениям Латвии для ту-
ристов и характерно спросу туристов из Германии. Латвийский
стенд особый акцент поставил на популяризацию культур-
ного и природного туризма, здорового образа жизни и воз-
можности активного туризма. Главными заинтересованными
лицами были пожилые люди и семьи с детьми.

В этом году выставку посетили более 118 000 чело-
век из Германии, Австрии, Швейцарии, которым 1200
участников из 60 стран мира на своих стендах предла-
гали путешествия в экзотические места, в такие как
Африку, Латинскую Америку, Новую Зеландию, Арктику,
а также и ближайшие направления, страны Балтии,
Польшу, Венгрию, Чехословакию, Болгарию, Италию,
Турцию и др. В 6-ти выставочных залах для проведения
досуга и путешествий посетители выставки могли озна-
комиться и с автомобилями новейших моделей, кемпе-
рами, палатками, велосипедами, лодками и другим обо-
рудованием, а также получить информацию о своих пла-
нируемых поездках, найти новые интересные путешествия,
которые можно посетить в будущем.

Многие интересовались о ситуации и безопасности
в странах Балтии, явно чувствовался интерес посетите-
лей выставки к Латвии, по сравнению с прошлым годом
количество посетителей стенда выросло. На латвийском
стенде работали и свои предложения популяризировали

представители Латгалии, Курземе, Земгале, Видземе, Риги,
Юрмалы, а также специалисты по туризму, ассоциации
Гостиниц, ресторанов, кемпингов и представители ГООО
„Latvijas Koncerti”. 

Как признает руководитель ТИЦ Лудзенского края Лига
Кондрате, больше всего посетители задавали вопросы о
достопримечательностях, веломаршрутах, о возможно-
стях отдыха, о составлении маршрутов, языковых воз-
можностях. Наиболее востребованными были материа-
лы о Риге и карта Латвии, брошюра Латгалии с краси-
выми фотографиями, Латгальского региона в целом и при-
граничные карты, брошюры кулинарного наследия, мень-
ше – отдельные карты краев и буклеты.

Совершенно определенно можно сказать, что у гер-
манских туристов есть желание поехать в Латвию и по-
знакомиться с до сих пор неизвестной Латгалией, кото-
рая в основном привлекает красивыми пейзажами и при-

родой, объектами культуры и вкусными национальны-
ми блюдами. Ожидается, что в Латгалии количество гер-
манских туристов в будущем будет продолжать расти, уже
в 2014 году каждый четвертый посетитель центра Марка
Ротко из числа иностранных посетителей, был из
Германии, в гостиницах и других местах размещения ту-
ристов количество обслуженных туристов из Германии
увеличилось на 37,5 %, что составляет почти 12 % от всех
иностранных туристов на рынке Латвии. Число ночую-
щих германцев составило 208 000 ночей (2013.), что так-
же является одним из крупнейших показателей среди но-
чующих иностранных туристов, Латвию посетили более
100 тысяч германских туристов. Часть из них путешествует
по всем трем странам Балтии, часть отправляется в пу-
тешествие в Ригу, а часть сознательно едет в Латвийскую
глубинку, чтобы насладиться необычайно красивыми пей-
зажами, зеленой природой, катаясь на велосипедах, от-
дохнуться на берегу моря или озер, сплавиться на лод-
ке по рекам, а также неспешна, посещая сельские рай-
оны заночевать в гостевых домах, гостиницах, посетить
творческие мастерские, насладиться продуктами сельского
хозяйства и кулинарного наследия. Почти все пытают-
ся поучаствовать в празднике Лиго или фольклорном фе-
стивале, празднике Песни. Представители Латвийского
государственного агентства по развитию Туризма уверены,
что в и будущем будут продолжать поддерживать инте-
рес германцев и участвовать в туристических выставках
в Гамбурге и Мюнхене. Владельцам гостевых домов в на-
ших сельских регионах смогут судить о результатах после
этого туристического сезона, который не обещает быть
легким, из-за сложившейся политической ситуации в
Европе. Будем готовиться принимать туристов на совесть,
и это, безусловно, принесет отдачу!

Лига Кондрате,
председатель правления Ассоциации туризма

Латгальского региона Эзерземе 
руководитель ТИЦ Лудзенского края

На туристической выставке в Мюнхене путешественников
приглашали в Латгалию

ССППООРРТТ
Лудзенцы ловят

Большую
литовскую рыбу

Сезон подледной рыбалки подходит к концу. Для че-
тырех лудзенцев надолго в памяти останутся сорев-
нования по подледной рыбалке в Литве, в нашем го-
роде-побратиме Молетай. Станиславс Нарницкис,
Гундарс Руллис, Эрикс Кучанс и Иварс Цавро приня-
ли участие в соревнования, которые организовало са-
моуправление Молетай. Там было на что посмотреть
и может даже поучиться.

Соревнования проходили в течение трех дней. В них
приняли участие 89 рыболовов со всех близлежащих

районов, это мероприятие, которое организуется уже
двадцать лет, приобрело большую популярность.
Присутствующие наслаждаются разнообразной про-
граммой: не только рыбалкой, но и концертом с раз-

личными выступлениями, ярмаркой. В этот раз состя-
зания было также началом большого проекта под на-
званием ,,Рыбный рай”, поэтому на мероприятие при-
ехал министр защиты окружающей среды Литвы, при-
няли участие четыре председателя местных само-
управлений.

Награды получили победители первых 10 мест. Улов
I-го места был весьма скромным – всего полтора ки-
лограмма в мужской категории и 800 граммов пойма-
ла удачливая дама. Наши не попали в призовые места,
но это особенно их не огорчило. Был гостеприимный
прием, можно перенять какие-то идеи от соседей. Может
быть, проводить соревнования на берегу Лудзенского
Малого озера и организовать программу также и для
болельщиков и ценителей зимнего активного отдыха?

Ванда Жулина,
корреспондент

В последний день февраля уже седьмой год на Большом
Лудзенском озере прошли соревнования по подледной ры-
балке “Большая зимняя рыба Лудзы 2015”. В окрестностях
Риги подледная рыбалка уже закончилась, но у нас в тот
день лед на озере был еще достаточно толстый: 20 – 25 см.

В соревнованиях приняли участие 8 команд – 23 ры-
болова. Количество участников на этот раз сравнитель-
но небольшое (рекорд – 60 человек), т.к. в тоже время со-
стоялся розыгрыш кубка Латгалии на Фейманском озе-
ре, именно в этот день свои соревнования проводила и
пограничная служба, и Пуреньская волость. Погода была
теплая, все хотели успеть в последние деньки половить

рыбу на надежном льду. Погодные условия для сорев-
нований были отличные: безветренно, плюс два граду-
са, ночью выпал снег. В течение четырех часов без уло-
ва остались только некоторые. Лучше рыбалка прошла
у тех, кто выбрал место ближе к берегу около камышей.

Первые три места заняли гости. Лучший результат на
этот раз был у команды из Прейли, которые неоднократ-
но принимали участие в наших соревнованиях. Виталийс
Пливда, Брониславс Пливда и Иварс Боготайс, вместе они
наловили 6 кг 497 г рыбы (больше всего плотвы).
Впечатляющий улов – 3,158 кг был у Бронислава. Они были
награждены кубком победителя, медалями и подарками.

II место у команды „Leduslāči” из Вилян. Их улов со-
ставил 3,44 кг. III место заняли резекненцы – команда
„Rapala” с уловом 2,51 кг.

Следом за лидерами был резекненец Айварс Савицкис,
который в команде был один. Его улов весил 2,471 кг.

Лудзенцам не очень повезла на этот раз, они не по-
лучили награды. Самый маленький улов за четыре часа
был около 200 грамм. Как это обычно происходит в жиз-
ни – удача улыбается не всем.

Особенные призы организаторов соревнований по-
лучили самые молодые участники: Нилс Добровольскис
и Гунтис Боготайс. Лудзенцу Нилу 10 лет, но опыт ры-
болова уже есть: это было его четвертое соревнование.

Конечно, как обычно, специальный памятный приз был
вручен рыболову, который вытянул самую большую рыбу.

Им стал Александрс Красутинс из Вилян. Он вытащил
леща весом 369 граммов. Скажете, что не велика рыба,
но на тот момент она была самой большой.

Традиционно после соревнований все угощались ухой.
Обсуждали, что в дальнейшем это событие нужно сде-
лать более масштабным, расширить программу меро-
приятия.

Соревнования организует спортивный клуб „Latgols”
(Станиславс Нарницкис), при поддержке Лудзенского крае-
вого самоуправления, ООО Nastal; Rasa-L; Vasals VV.
Соревнования помог организовать и обязанности судьи
традиционно исполнял Анатолий Петров, старший ин-
спектор Государственной службы среды Резекненского
управления.

В соревнованиях по подледной рыбалке повезло гостям
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3 марта, в преддверии
Международного женского дня
8 марта, в Бригской волостной
библиотеке прошла литератур-
но-музыкальная встреча «От все-
го сердца». Хочется отметить,
что большее количество чита-
телей библиотеки – женщины.
Именно поэтому, чтобы ещё раз
уделить им внимание, поблаго-
дарить за активность в чтении,
интерес к работе библиотеки, от-
зывчивость, была организована
встреча с талантливыми мужчи-
нами – поэтом, педагогом, исто-
риком и краеведом Владимиром
Маруденком из Истры и музы-
кантами Виктором и Дениссом
Кустровыми из Лудзы. 

Нежные слова поздравлений к 8 марта пере-
плетались со стихами о женщине, любви, красоте,
весне. А звуки аккордеона и саксофона вливались
в сердца не только знакомыми мелодиями, но и
бурлящими чувствами.  

Мероприятие дополнили выставки.
Фотовыставка о мероприятиях Бригской биб-
лиотеки и событиях волости в 2014 году. Особо
порадовали и восхитили выставки творческих ра-
бот Светланы Жалук (украшения и букеты из по-
лимерной глины) и Аллы Тураковой (украшения
из бисера). Приятное впечатление оставила кар-
тина карандашом Натальи Масловской-Мельник.

Также на память милым дамам были подарены
весенние брошки-цветы, которые яркой капель-
кой украсили их наряды. 

В заключении женщины поделились своими
рецептами осенних заготовок и любезно предо-
ставили свои «шедевры» на дегустацию: очень
вкусные, необычные салаты и маринады, ягодные
вина, варенья, медовые тортики. Оценили по-
хвалой мастерство наших хозяек и мужчины, наши
гости. 

Теплая встреча, наполненная весной, нежны-
ми пожеланиями в адрес женщин, музыкой, но-
выми впечатлениями останется надолго в серд-
цах. Ведь порой так не хватает дружеского вни-
мания, уважения к возрасту, новой встречи с ин-
тересными людьми. Благодарю Владимира,
Виктора и Денисса за выступления, Светлану и
Аллу за умение своими руками создавать красо-
ту, Андрея за материальную помощь, Александра,
Ивара и Светлану за помощь. Всем, большое спа-
сибо за участие и доброжелательность. 

И прав был поэт, написавший строки: нежность
и доброту, тепло улыбки и сияние глаз женщины
можно сравнить с яркими лучами весеннего сол-
нышка. Встречайте весну с улыбкой, с праздником!

Алла Долговская,
зав. Бригской библиотеки

В Бригах весну встречают 
с улыбкой и праздником

Завершился XIV Международный конкурс
Визуального искусства „Я живу у моря”. На кон-
курс в этом году было подано 3916 работ. В нем
приняли участие дети и молодежь из 24 стран:
Латвии, Литвы, Эстонии, Польши, Германии,
Венгрии, Сербии, Словении, Хорватии, Румынии,
Болгарии, Украины, Молдовы, Белоруссии,
России, Казахстана, Азербайджана, Узбекистана,
Китая, Турции, Ирана, Индии, Индонезии и
Сингапура. Из Латвии приняли участие 197 учеб-
ных заведений, было подано 2364 работы моло-
дых авторов.

От Лудзенской художественной школы им. Ю.
Сойкана на конкурс отправили работы 27 авто-
ров. Три юных художника получили Почетные гра-
моты: ученик 1 класса Робийс Цабулис, воспи-
танница подготовительной группы Даниела
Звонникова и выпускник ЮСЛХШ, теперь вос-
питанник 9 класса Пилдской основной школы
Артурс Шромс.

Сегодня, 13 марта, в ЛИВУ АКВАПАРКЕ прой-
дет награждение лауреатов конкурса и открытия
выставки лучших работ конкурса.

Артурс Шромс также принял участие в объ-
явленном агентством Латышского языка конкурсе
творческих работ „Мои семимильные сапоги стоят
в углу, покрытые пылью”, на который для участия
были приглашены школьники общеобразова-
тельных и профессиональных учебных заведений.
Наш молодой человек был среди лучших!

Как отмечают педагоги Лудзенской художе-
ственной школы им. Ю. Сойкана, Артурс всегда
выделяется своей инициативой участвовать в твор-
ческих конкурсах по визуальному искусству. Он
применяет знания, умения, навыки в создание ком-
позиции рисунка и в выборе средств для визу-
ального выражения, полученные в художественной
школе. 

Творческие достижения юных
художников

К сведению читателей «Вестей
Лудзенского Края» 

Информационное издание самоуправления Лудзенского
края «Ludzas Novada Vēstis» на специально оборудованных шта-
тивах доступно в следующих местах:

- В зданиях Лудзенского краевого самоуправления на ули-
це Райня 16 и 16A, в Лудзе;

- Во всех волостных управлениях;
- Во всех читальных залах библиотек края;
- В магазине «Vesta S» по улице Латгалес 240б, в Лудзе;
- В Магазине «Sākums A» по улице Кр. Барона 41, в Лудзе;
- В рыночном павильоне, по улице Талавияс 11a, в Лудзе;
- В ООО «Ludzas apsaimniekotājs» по улице Кр. Барона 49,

в Лудзе;
- В магазине «Vesta S» по улице Талавияс 104, в Лудзе;
- В магазине «Centrs» по улице Станцияс 30, в Лудзе;
- В ООО «Лудзенский медицинский центр» в здании по-

ликлиники на улице 18-ого Ноября 17, в Лудзе;
- В магазине «Rausis» по улице Латгалес 51, в Лудзе;
- В кафетерии ООО «Ludzas maiznīca» по улице Дагдас 17,

в Лудзе; 
- В «Mājas virtuvе» (ООО «Gala M») по улице Краславас 2б,

в Лудзе.
Напоминаем, что издание „Ludzas Novada Vēstis” распро-

страняется бесплатно.  Следующий номер выйдет 27 марта.
Издание можно читать также в интернете – на домашней стра-

нице Лудзенского краевого самоуправления www.ludza.lv.
Следите за событиями в Лудзенском крае также и в соци-

альных сетях:
Facebook - https://www.facebook.com/LudzaLv
Twitterī - https://twitter.com/LudzaLv
Draugiem.lv - http://www.draugiem.lv/ludzalv/

До 15 марта в Иснаудском Народном доме пройдет выставка
творческих работ. С 11:00 до 14:00 на выставке можно уви-
деть, как изделия опытных жителей волости, так и работы
мастеров декоративно-прикладного искусства.

Лудзенский Краеведческий музей совместно с психологом
Лудзенского краевого самоуправления Викторией Машканцевой
организует “Школу любящих родителей” - это цикл 4 занятий
для семей с детьми 7 - 11-летнего возраста. Во время совмест-
ных занятий дети и их родители с помощью различных задач,
будут учиться выражать себя, укреплять взаимосвязь и взаи-
мопонимание. Первое занятие в Лудзенском Краеведческом му-
зее состоится 21 марта 2015 г. в 13:00. Продолжительность за-
нятия 1, 5 - 2 ч. Остальные три занятия запланированы на 28 мар-
та, 4 и 11 апреля.

С 24 марта по 1 апреля 2015 г. музей приглашает посетить му-
зейную-педагогическую программу “Пасха на Латгальском по-
дворье”. Программа предназначена для учащихся начальной шко-
лы. Во время программы дети узнают, как красить яйца и узнают
традиции празднования Пасхи.

Запись заранее по телефону 65723931.
Для воспитанников школ и дошкольных учреждений

Лудзенского краевого самоуправления вход бесплатный, для
остальных школ - 0,50 EUR (за 1-го ученика), воспитанникам
дошкольных учреждений - 0,25 EUR.

27 марта этого года в 10:00 в зале Детско-Юношеского
центра (ул. Тиргус 22, в Лудзе) состоится собрание членов
ассоциации Лудзенского общества пенсионеров
«Līdzdalībai nav vecuma».
На повестке дня:
1. Отчет совета за 2014 год;
2. Доклад ревизионной комиссии;
3. Утверждение плана работы на 2015 год;
4. Различные вопросы.

Совет общества пенсионеров

Даниела Звонникова (6 лет) „Сильный загар”

Работа Артура Шрома

Работы Светланы Жалук и Аллы Тураковой

Общее весеннее фото: читатели и гости


